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Kunnanvaltuusto 
 
Aika 05.05.2022 klo 19:00 - 19:56 
 
Paikka Teams 
 
Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Haukilahti Tiina 19:00 - 19:56 jäsen  
 Kauppinen Juha A. 19:00 - 19:56 jäsen  
 Koskinen Jouni 19:00 - 19:56 jäsen  
 Kulpakko Marko 19:00 - 19:56 jäsen  
 Kuusela Johanna 19:00 - 19:56 jäsen  
 Känsälä Kai-Eerik 19:00 - 19:56 jäsen  
 Mäkelä Antti 19:00 - 19:56 puheenjohtaja  
 Mäkelä Sami 19:00 - 19:56 jäsen  
 Mäki-Petäjä Pertti 19:00 - 19:56 jäsen  
 Norrena Pilvi 19:00 - 19:56 jäsen  
 Paavola Kari O. 19:00 - 19:56 jäsen  
 Paavola Vesa 19:00 - 19:56 valtuuston II 

varapuheenjohtaja 
 

 Peltoniemi Tero 19:00 - 19:56 jäsen  
 Peltniemi Toni 19:00 - 19:56 valtuuston I 

varapuheenjohtaja 
 

 Puumala Katri 19:00 - 19:56 jäsen  
 Rahkonen Marko 19:00 - 19:56 jäsen  
 Seppä Eija 19:00 - 19:56 jäsen  
 Tuomela Helinä 19:00 - 19:56 jäsen  
 Varila Tero 19:00 - 19:56 jäsen  
 Verronen Elina 19:00 - 19:56 jäsen  
 Lindskog Tina 19:00 - 19:56 kunnanhallituksen 

jäsen 
 

 Peltoniemi Otto 19:00 - 19:56 nuorisovaltuuston 
jäsen 

 

 Arto Alpia  19:00 - 19:56 kunnanjohtaja  
 Hanna Salminen  19:00 - 19:56 hallintojohtaja  
 Mailis Tastula  19:00 - 19:56 sivistysjohtaja-

rehtori 
 

 Ilkka Närhi  19:00 - 19:56 tekninen johtaja  
 Hannu Mikkola  19:00 - 19:56 it-asiantuntija  
 Peltola Miika 19:00 - 19:56 varajäsen  

 
 
Poissa Timonen Annika 19:00 - 19:56 jäsen  
 Annika Rauma  19:00 - 19:56 hallintosihteeri  

 
 
 
Allekirjoitukset 
 
 
 Antti Mäkelä Hanna Salminen 
 puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

12 - 20 
 
 
Pöytäkirjan tarkastus  
 Toni Peltoniemi Katri Puumala 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 
 

Pöytäkirja on viety nähtäväksi kunnan verkkosivuille 10.05.2022 10:00 
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Kaustisen kunta 
Kunnanvaltuusto § 12 05.05.2022 

 
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
KVALT 05.05.2022 § 12    
    
 
Valmistelija Toimistosihteeri Annika Rauma puh. 050 4436 88 
 

Tätä kokousta koskeva ilmoitus, jossa on lisäksi ollut luettelo käsiteltävistä 
asioista on julkaistu 27.4.2022 kunnan verkkosivulla ja esityslista on 
samassa ajassa toimitettu valtuutetuille. 
 
Lisäksi kokouksesta on kuulutettu 28.4.2022 ilmestyvässä 
Perhonjokilaakso-lehdessä. 
 

Esitys Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 

Päätös Puheenjohtaja totesi kokouksen lailliseksti koolle kutustuksi ja 
päätösvaltaiseksi. 
__________ 
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Kaustisen kunta 
Kunnanvaltuusto § 13 05.05.2022 

 
Pöytäkirjan tarkastusmenettely 
 
KVALT 05.05.2022 § 13    
    
 
Valmistelija Valmistelija toimistosihteeri Annika Rauma puh. 050 4436 880 
 
Esitys Kunnanvaltuusto valitsee kaksi jäsentään tarkastamaan tästä kokouksesta 

laadittavan pöytäkirjan. Pöytäkirjan tarkastusvuorossa ovat Toni Peltoniemi 
ja Katri Puumala.  Pöytäkirjan tulee olla tarkastettuna 10.5.2022, jolloin se 
on yleisesti nähtävänä klo 10.00 alkaen. 

  
Päätös Pöytäkirjantarkastajisi valittiin Toni Peltoniemi ja Katri Puumala. 

__________ 
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Kaustisen kunta 
Kunnanhallitus § 42 07.03.2022 
Kunnanvaltuusto § 14 05.05.2022 

 
Kaavoituskatsaus vuodelta 2021 
 
KHALL 07.03.2022 § 42  
  
 
Valmistelija Tekninen johtaja Ilkka Närhi puh. 040 7698 668 
 

Kunnan tulee vuosittain laatia kaavoituskatsaus Maankäyttö- ja 
rakennuslain 7 §:n mukaan vireillä olevista ja lähiaikoina vireille tulevista 
kaava-asioista, jotka eivät ole merkitykseltään vähäisiä. Katsauksessa 
selostetaan lyhyesti kaava- asiat ja niiden käsittelyvaiheet sekä sellaiset 
päätökset ja muut toimet, joilla on välitöntä vaikutusta kaavoituksen 
lähtökohtiin, tavoitteisiin, sisältöön ja toteuttamiseen.  
 
Kunnan hallintosäännön 21 §:n mukaan "kunnanhallitus toimii maankäyttö- 
ja rakennuslain tarkoittamana kunnan viranomaisena ja huolehtii alueiden 
käytön suunnittelusta, rakennustoiminnan yleisestä kehittämisestä ja 
rakennetun ympäristön hoidon valvonnasta, kaavojen ajan tasalla 
pitämisestä sekä kaavoituskatsauksen ja kaavoitusohjelman laatimisesta". 
 
Tekninen johtaja on valmistellut oheisen liitteen mukaisen 
kaavoituskatsauksen. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Arto Alpia 
 

Esitys Kunnanhallitus hyväksyy liitteenä olevan kaavoituskatsauksen ja esittää 
sen edelleen kunnanvaltuustolle tiedoksi. 

Päätös  
Hyväksyttiin. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että Ilkka Närhi oli tämän pykälän ajan paikalla 
kutsuttuna asiantuntijana klo 18.03 – 18.11. 
___________ 
 

 
 
 
KVALT 05.05.2022 § 14    
139/10.02.03/2022    
 
Valmistelija  
   
   
Päätös Merkittiin tiedoksi. 

_________ 
 
Liitteet 
 Kaavoituskatsaus 2021, kunnanvaltuusto 5.5.2022 
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Kaustisen kunta 
Kunnanhallitus § 43 07.03.2022 
Kunnanvaltuusto § 15 05.05.2022 

 
Hinnan määrääminen Mikontanhuan tontille 
 
KHALL 07.03.2022 § 43  
  
 
Valmistelija Toimistosihteeri Annika Rauma puh. 050 4436 880 
 

Kaustisen kunta omistaa Mikontanhualla tontin tilalla Petantupa 233´6-401-
16-495. Tontin pinta-ala on 2.900 m². Tontti sijoittuu Virkkalantien ja 
Mikontanhuan tien kulmaan ja se on Ao tontti, lu 2/3. Tontille ei ole 
vahvistettu hintaa. 
 
Tekninen johtaja on esittänyt, että tontille vahvistetaan valmiiksi hinta. 
 
Kunnan asuntotonttien hinnat keskustan tuntumassa ovat 3,40 – 5,70 €/m². 
 
Kartta tontista on luettavissa sähköisestä kokoushallinnasta. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Arto Alpia 
 

Esitys Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että se vahvistaa Mikontanhuan 
tontin neliöhinnaksi 4 €/m² yhteensä 11.600 €.  

 
 Keskustelun kuluessa Sami Mäkelä esitti Tina Lindskogin kannattamana, 

että neliöhinnaksi esitetään 3 €. 
 
Muutettu esitys kj. Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että se vahvistaa Mikonhanhuan 

tontin hinnaksi 3 €/m². 
 

Päätös  
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti kunnanjohtajan muutetun esityksen. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että Ilkka Närhi oli tämän pykälän ajan paikalla 
kutsuttuna asiantuntijana klo 18.12 – 18.16. 
 __________ 

 
 
 
KVALT 05.05.2022 § 15    
126/02.05.00/2022    
    
    
Päätös Hyväksytiin. 

_________ 
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Kaustisen kunta 
Kunnanhallitus § 20 07.02.2022 
Kunnanhallitus § 77 25.04.2022 
Kunnanvaltuusto § 16 05.05.2022 

 
Keliberin louhosalueiden ja rikastamon yleiskaava Keliber Technology Oy:n kaivoshanke, 
Syväjärven, Rapasaaren ja Outoveden louhosalueilla sekä Päivänevan rikastamolle 
 
KHALL 07.02.2022 § 20  
  
 
KHALL 17.08.2015 § 154 
 Valmistelija talousjohtaja Tellervo Pakkala puh. 0400 569 402  
 
 Keliber Oy esittää kunnanhallitukselle 23.6.2015 päivätyllä kirjeellään osa-

yleiskaavoituksen aloittamista heidän tulevien louhosalueidensa Outovesi, 
Rapasaari ja Syväjärvi osalta. 

 
 Keliber Oy on suomalaisten sijoitusyhtiöiden ja yksityishenkilöiden sekä 

norjalaisen Nordic Mining ASA:n omistama malminetsintä- ja tulevaisuuden 
kaivosyhtiö Yrityksen tavoitteena on olla Euroopan ensimmäinen kalliope-
rän spodumeeninpengmatiiteista erittäin puhdasta litumkarbonaattia (ns. 
EV Grade) litiumakkuteollisuuden tarpeisiin tuottava yhtiö. Eri ennusteiden 
mukaan markkinat yhtiön lopputuotteelle (litiumkarbonaatti) tulevat kasva-
maan 9 - 11 % / vuosi tulevina vuona aina vuoteen 2025 saakka. Yhtiön 
investointi tulevaan kaivostoimintaan ja litiumkarbonaatin tuotantoon tulee 
olemaan arviolta noin MEUR 100 ja työllistävä vaikutus yhtiön toimintojen 
osalta tuotantovaiheessa noin 100 henkilöä. 

 
 Yhtiö on tällä hetkellä kehitysvaiheessa, jossa malmiesiintymien jatkotutki-

minen, tuotantoprosessin kehitystyö (optimointi), ympäristönsuojeluun liitty-
vät suunnitelmat ja toimenpiteet sekä muu suunnittelu ovat keskeisiä toi-
menpiteitä. Yhtenä osana tarvittavia toimenpiteitä on yhtiön tulevien lou-
hosalueiden kaavoitus.  

 
 Suunnitelluista louhosalueista Outovesi sijaitsee kokonaan Kaustisen kun-

nan alueella ja Rapasaari ja Syväjärvi osittain myös Kokkolan kaupungin 
alueella. 

 
 Keliber Oy on esittänyt kaavoituspyynnön myös Kokkolan kaupungille ja 

asia koskee myös maakuntakaavan 5. vaihetta. 
 
 Ennen kaavoitusprosessin käynnistämistä käydään neuvottelu siitä, onko 

osayleiskaava vai maakuntakaava sopivampi louhosalueiden sijoittami-
seen MRL:n mukaisesti kaavan. Neuvottelu pidetään Keski-Pohjanmaan 
liitossa 21.8.2015 klo 13.00 ja siihen on kutsuttu Kaustisen, Kokkolan, K-
P:n liiton ja ELY:n edustajat. Kaustiselta neuvotteluun osallistuvat kunnan-
johtaja ja tekninen johtaja. 

 
Esitys kj. Kunnanhallitus merkitsee Keliber Oy:n kaavoitusesityksen käsittelyvaiheen 

tiedokseen. 
 
Päätös Hyväksyttiin. 
 __________ 
 
KHALL 14.12.2015 § 245 
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Kaustisen kunta 
Kunnanhallitus § 20 07.02.2022 
Kunnanhallitus § 77 25.04.2022 
Kunnanvaltuusto § 16 05.05.2022 

 Valmistelija kunnanjohtaja Arto Alpia puh. 0400 569 401  
Liite 1 
 Käydyssä neuvottelussa todettiin, että KaivosL 47.4 §:n edellyttämälle oi-

keusvaikutteiselle kaavalle tai muulle riittävälle selvitykselle selkein ratkai-
su on mahdollisuus esittää malmikriittinen alue vyöhykkeenä / erityisomi-
naisuutta osoittavana merkintänä maakuntakaavassa yhdistettynä alueet 
yksilöivämpiin osayleiskaavoihin, jotka voidaan toiminnan loputtua lakkaut-
taa tarvittaessa. Kaavoitusta valmistelevaan työryhmään nimettiin Kari 
Wiikinkoski  (Keliber), Olle Sirén (Keliber), Arto Alpia (Kaustisen kunta), 
Teppo Rekilä (Keski-Pohjanmaan liitto), Veli-Pekka Koivu (Keski-Pohjan-
maan liitto), Janna Räisänen (Keski-Pohjanmaan liitto) sekä Jouni Laitinen 
(Kokkolan kaupunki). 

 
 Työryhmän seuraavassa neuvottelussa 9.9.2015 sovittiin että Keski-Poh-

janmaan liitto hoitaa kokonaisuudessaan vain maakuntakaavasuunnittelun. 
Osayleiskaavoitus hoidetaan Keliber Oy:n, Kaustisen kunnan ja Kokkolan 
kaupungin yhteistyönä konsulttia käyttäen. Keliber Oy tilaa konsultilta 
omaan lukuunsa kaavoituksen ensimmäisen vaiheen työt (=kaavoituksen 
taustaselvitys ja suunnitteluohjelma sekä osallistumis- ja arviointisuunnitel-
ma). Tämän jälkeen Kaustisen kunta ja Kokkolan kaupunki jatkavat kaavoi-
tusta tulevan kaavoituksen käynnistämispäätösten antamissa raameissa. 

 
 Työryhmä on kokoontunut tämän jälkeen kaksi kertaa, 28.10.2015 ja 

25.11.2015. Lisäksi Keliber Oy on pitänyt maanomistajatilaisuuden Kausti-
sella 17.11.2015. Viimeisessä neuvottelussa todettiin, että valmistelu on 
tässä vaiheessa riittävä Keliber Oy:n osayleiskaavoituksen aloittamispää-
töksen käsittelyyn Kokkolan kaupungilla ja Kaustisen kunnassa. 

 
 Kaustisen kunnan alueelle laaditaan osayleiskaava, jossa kaavakartalla 

esitetään Outoveden, Syväjärven ja Rapasaaren esiintymäalueet. Syväjär-
ven ja Rapasaaren esiintymisalueet ovat rajaukseltaan yhteydessä Kokko-
lan kaupungin vastaavaan osayleiskaavaan. Kartta alueesta on liitteenä. 

 
 Osayleiskaavoitusta ohjaa Keski-Pohjanmaan maakuntakaava, jota laadi-

taan maakunnassa vaiheittain. Rapasaaren aluetta koskevat määräykset 
turvetuotantovyöhykkeestä, jonka lähtökohtana voi olla myös turvetuotan-
non vesistölle aiheuttaman kokonaiskuormituksen lisääntyminen. Lisäksi 
alue sivuaa nykyistä turvetuotantoaluetta (Päiväneva), samoin kuin 
Outovesi, joka sivuaa aluetta Länkkyjärvenneva. Syväjärven kohdalla ei 
ole maakuntakaavassa merkintöjä. 5. vaihemaakuntakaava on 
aloitusvaiheessa ja siinä on tarkoitus käsitellä myös kaivostoimintaa.  

 
 Alueilla on parhaillaan laadittavana myös mm. YVA -lain mukainen ympä-

ristövaikutusten arviointimenettely, jonka materiaaliin ja vaikutusarviointiin 
osayleiskaavat osaltaan pohjautuvat. Menettelyyn liittyvä YVA-selostus on 
tarkoitus valmistua vuodenvaihteessa 2015 - 2016. 

 
 Aikataulutavoitteen mukaan louhiminen voitaisiin aloittaa vuonna 2018. Ta-

voitteen saavuttaminen riippuu myös muista tekijöistä, mm. ympäristö- ja 
vesitalousluvasta. 

 
Esitys kj. Kunnanhallitus päättää 
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Kaustisen kunta 
Kunnanhallitus § 20 07.02.2022 
Kunnanhallitus § 77 25.04.2022 
Kunnanvaltuusto § 16 05.05.2022 

 
1. käynnistää Syväjärven, Rapasaaren ja Outoveden louhosalueiden 

osayleiskaavan laatimisen. 
 

2. varata 19.500 euron (alv 0 %) määrärahan em. kaavoituksen toisen 
vaiheen (varsinainen osayleiskaavatyö) kuluiksi vuodelle 2016. Mää-
rärahasta pääosa muodostuisi konsulttikuluista. 

 
3. antaa kunnanjohtajalle valtuudet hyväksyä konsulttitoimeksianto ja 

siihen laadittava sopimus. 
 
Päätös Hyväksyttiin. 
 
 Pöytäkirjaan merkittiin, että Markku Teerikangas saapui kokoukseen tämän 

asian käsittelyn aikana klo 18.35. 
 
 Pöytäkirjaan merkittiin, että Vesa Paavola saapui kokoukseen tämän asian 

käsittelyn aikana klo 18.40. 
 _____________ 
 
KHALL 01.02.2016 § 16 
  
Liite 2 Valmistelija kunnanjohtaja Arto Alpia puh. 0400 569 401 
 
 Sweco Ympäristö Oy on laatinut Keliber Oy:n  tilauksesta, ennen varsinai-

sen osayleiskaavan käynnistämistä,  hankkeen osallistumis- ja arviointi-
suunnitelman. 

  
 Osallistumis- ja arviointisuunnitelmalla (OAS) tiedotetaan suunnittelun 

osallistumis- ja vuorovaikutusmenettelyistä sekä kaavan vaikutusten 
arvioinnista kaavoituksessa. Siinä kerrotaan kaavan lähtökohdista, 
suunnittelun aikataulusta, siitä kuinka suunnitteluun voi osallistua ja miten 
suunnitelmasta voi esittää mielipiteensä. Siinä myös kuvaillaan, 
minkälaisia kaavan vaikutuksia suunnittelussa arvioidaan ja millä tavalla 
vaikutusten arviointi tehdään. Osallistumis- ja arviointisuunnitelman 
riittävyydestä on mahdollista jättää kirjallinen mielipide. 

 
 Tämän kaavatyön yhteydessä vaikutuksia arvioidaan ensisijaisesti erillises-

sä YVA -lain (Laki ympäristövaikutusten arvioinnista) mukaisessa arviointi-
prosessissa. Tämä prosessi on loppuvaiheessaan ja arviointiselostus val-
mistuu alkuvuoden 2016 aikana. Varsinaiseen kaavaselostukseen sisälly-
tetään yhteenveto vaikutuksista.  

 
 Osallistumis- ja arviointisuunnitelmaa käsiteltiin viranomaisneuvottelussa 

19.1.2016. Viranomaisneuvottelun evästykset on huomioitu oheisessa 
osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa. 

 
 Varsinaisen osayleiskaavan laatiminen on tilattu kh:n päätöksen 

14.12.2015 § 245 perusteella samalta konsultilta. Työstä on pidetty aloitus-
kokous  13.1.2016. 

 
Esitys kj. Kunnanhallitus hyväksyy Keliber Oy:n Outoveden, Syväjärven ja Rapasaa-
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Kaustisen kunta 
Kunnanhallitus § 20 07.02.2022 
Kunnanhallitus § 77 25.04.2022 
Kunnanvaltuusto § 16 05.05.2022 

ren louhosalueiden osayleiskaavojen osallistumis- ja arviointisuunnitelman 
ja asettaa sen nähtäville 2.2. - 3.3.2016 väliseksi ajaksi ja päättää pyytää 
viranomaislausunnot asiasta nähtävänäoloaikana. 

  
Päätös Hyväksyttiin. 
 
 Pöytäkirjaan merkittiin, että Tina Lindskog saapui kokoukseen tämän asian 

käsittelyn aikana klo 18.52. 
 __________ 
 
KHALL 21.03.2016 § 45 
 Nähtävänä oloaika ovat lausuntonsa antaneet K. H. Renlundin museo, Ely-

keskus ja ympäristölautakunta. 
 
 Pohjanmaan liitto ja Tukes ovat ilmoittaneet, etteivät anna lausuntoa. 
 
 Ympäristölautakunta toteaa 1.3.2016 lausunnossaan: 
 
 Maankäyttö- ja rakennuslain 39 §:n mukaan yleiskaavassa tulee huomioida 

ympäristöhaittojen vähentäminen sekä maisema- ja luonnonarvojen vaali-
minen. Kaavoitustyössä tulee huomioida riittävällä laajuudelle liikenteen 
vaikutukset, sekä melu- ja pölyvaikutukset, varsinkin Outoveden virkistys-
arvojen osalta. Kaivostoiminnan vaikutus Outoveden veden laatuun tulee 
selvittää. Lisäksi lautakunta viittaa 11.3.2014 antamaansa lausuntoon, 
jonka mukaan lautakunta haluaa erityisesti korostaa Outoveden kirkasveti-
syyttä ja ainutlaatuisuutta, minkä vuoksi Outoveden louhosalueen vaikutuk-
set järveen tulee huolellisesti tarkastella selvityksessä. Alueella tulisi 
tarkastella toimintojen vaihtoehtoisia sijoituspaikkoja, erityisesti 
pintavaltuuskentän sijoittumista alueen eteläpuolelle niin, ettei Outoveden 
veden laatu heikkene louhostoiminnan myötä. Lisäksi Outoveden ja 
Leviäkankaan louhosalueiden läheisyydessä olevat pienet lammet tulee 
huomioida tarkastelussa. 

 
 K. H. Renlundin museo - Keski-Pohjanmaan maakuntamuseo toteaa lau-

sunnossaan seuraavaa: 
i 
 Maakuntamuseo pitää puutteellisena, että osallistumis- ja arviointisuunni-

telmassa ei ole esitetty osayleiskaavoja varten laadittavia selvityksiä. Li-
säksi maakuntamuseon näkemys on, että mikä osayleiskaavat tullaan hy-
väksymään kolmessa osassa, tulee ne myös esittää kolmessa osassa. 
Näin ollen tulisi OAS:sta ja niiden pohjalta laadittavista kaavaselostuksista 
ja -kartoista selkeästi ilmetä kunnan ja suunnittelualueen nimi. Lisäksi 
maakuntamuseo huomauttaa, että OAS:ssa esitetyt kartat olivat vaikeasti 
luettavissa. Maakuntamuseo edellyttää, että em. puutteet korjataan hank-
keen jatkovalmistelussa. Arkeologisen kulttuuriympäristön osalta lausun-
non antaa Museovirasto. 

 
 Ely-keskus lausuntonaan toteaa: 
 
 Kaustisen kunnan lausuntopyyntöön liittämä Keliber Oy:n osallistumis- ja 

arviointisuunnitelma (luonnos 2016-01-26) kertoo, että hankkeen osayleis-
kaavoille tullee olemaan yhteiset määräykset ja yhteneväiset selostukset ja 
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Kaustisen kunta 
Kunnanhallitus § 20 07.02.2022 
Kunnanhallitus § 77 25.04.2022 
Kunnanvaltuusto § 16 05.05.2022 

kolmen esiintymän alueesta esitetään yhtenäinen kartta kaava-aineiston-
aineiston liitteenä. Edellä olevan lisäksi osallistumis- ja arviointisuunnitel-
massa todetaan, että kunnat voivat tehdä maankäyttöä koskevia päätöksiä 
vain omien rajojensa sisällä. Näin ollen ja jotta eri kaava-asiakirjat selkeästi 
erottuvat toisistaan tulee jo nyt osakaava-alueiden osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmien sekä myöhemmin niiden pohjalta syntyvien osayleis-
kaavaselostusten ja karttojen selkeästi sisältää asiakirjan ja kaavan nimes-
sä kyseessä olevan kunnan ja suunnittelualueen nimet. Kaustisen kunnas-
sa vireille saatettua Keliber Oy:n louhosalueet osayleiskaavan osallistumis- 
ja arviointisuunnitelmaan tulee nimetä kunta ja kohde Outovesi, Rapasaari 
ja Syväjärvi. 

 
 Osallistumis- ja arviointisuunnitelma (luonnos 2016-01-26) esittää kaava-

hankkeen sisällön, hankealueen kaavalliset taustat, kaavoitusaikataulun 
sekä luettelee kaavahankkeen osalliset. Sisällöltään osallistumis- ja ar-
viointisuunnitelma on kattava, mutta viimeistelemätön. Viimeistelemättö-
myys hankaloittaa lukemista ja häiritsee asiaan paneutumista. Tekstiä tu-
kevaa karttakuvitusta esim. sivun 2 karttaan liittyvän aluetietotaulukon lu-
kemista helpottaisi pelkkä (pinta-alataulukon) fonttikoon suurentaminen. 
Myös sivulla 4 esitetyn kartan (litiumprovinssi) suurentaminen helpottaa 
kartan sisältöön tutustumista ja englanninkielisten karttamerkintöjen kään-
nön suomeksi edistää karttasisällön oikeaa ymmärtämistä. 

 
 Osallistumis- ja arviointisuunnitelmaluonnos 2016-01-026 ulkoasultaan 

huolimaton ja viimeistelemätön, joka ei liene kenenkään edun mukainen. 
Sen selkeä sisältö. ja ulkoasupuutteet tuleekin kauttaaltaan korjata ja teh-
dyt tarkennukset huomioida kaavaselostusta laadittaessa. 

 
Esitys kj. Kunnanhallitus yhtyy ympäristölautakunnan lausuntoon ympäristöhaittojen 

vähentämisestä sekä maisema-, luonnonvarojen- ja virkistysarvojen vaali-
misesta erityisesti Outoveden louhosalueella.   

 
 Lisäksi kunnanhallitus toteaa, että maakuntamuseon ja Ely-keskuksen esit-

tämät huomiot osallistumis- ja arviointisuunnitelman viimeistelystä ja ulko-
asusta korjataan. 

 
Päätös Hyväksyttiin. 
 __________ 
 
KHALL 16.04.2018 § 63 
 Kaavanlaatijan vastine annettuihin huomioihin: 
Liite 1 
 Maakuntamuseon ja Ely-keskuksen esittämät huomiot on huomioitu 

5.4.2018 päivitetyssä osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa. Selvitykset 
kuvataan jatkoasiakirjoissa eli kaavaselostuksessa ja osallistumis- ja ar-
viointisuunnitelman päivityksessä. Selvitysten osalta keskeisenä toimii eril-
linen ympäristövaikutusten arviointiprosessi. Kartat tullaan jakamaan kaa-
vaehdotusvaiheessa siten että Kokkola hyväksyy vain Kokkolaa koskevat 
kaavakartat ja Kaustinen omaa kuntaansa koskevan kartan. Asiakirjan ku-
via ja karttoja on päivitetty ja täydennetty. 

 
 KAAVALUONNOS 
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 Sweco Ympäristö Oy on laatinut louhosalueiden osayleiskaavaluonnokset 

päivämäärällä 5.4.2018. 
 
 Kokkolan kaupunkia koskee Syväsaaren ja Rapasaaren louhosalueiden 

pohjoisosat sekä Läntän louhosalue kokonaisuudessaan. Yksinomaan 
Kaustisen kunnan puolelle sijoittuu Outoveden louhosalue. 

 
 Osayleiskaavaluonnoksessa on näytetty tavoitellun kehityksen periaatteet 

ja maankäytön ratkaisut louhostoiminnan mahdollistamiseksi. Luontoarvot 
on pystytty huomioimaan riittävällä tasolla. Kaavaratkaisu mahdollistaa lou-
hostoiminnan sekä kiviaineksen säilömisen joko louhosalueella tai käytön 
muualla. 

 
 Kaivosalueeksi (EK) on rajattu suunniteltu kaivospiirin alue. Sen sisälle si-

joittuvat louhostoiminnan tarvitsemat alueet ja rakenteet. Alueelle saa ra-
kentaa määräaikaisesti rakennuksia tai rakennelmia. Läjitysalueiden mak-
simikorkeudet on esitetty maisemavaikutusten vuoksi, jotta voidaan seura-
ta ja valvoa, etteivät vaikutukset kasva arvioidusta. Lisäksi kiisun läjitysalu-
eelle tulee tehdä tarvittavat pohjarakenteet maaperän ja vesistöjen suojele-
miseksi. Liikenteen tarpeisiin varataan maa- ja metsätalousalueita kaivok-
sen apualueiksi. 

 
 Kaivostoiminnan päätyttyä kaavat on tarkoitus kumota tai muuttaa. Tällöin 

alueen jälkikäyttö voidaan suunnitella. 
 
 Kaava-asiakirjoja tarkemmin ympäristövaikutuksia on arvioitu erillisessä 

ympäristövaikutusten arviointiprosessissa johon liittyvästä arviointiselostuk-
sesta Kaustisen kunnanhallitus  antaa erillisen lausuntonsa. 

 
 Liitteinä ovat kaavakartta Outovesi-Syväjärvi-Rapasaari,  Merkinnät, mää-

räykset, kaavaselostus ja OAS päivitys. 
 
 Sähköisessä kokoushallinnassa on luettavissa kaavaan liittyvät oheismate-

riaalit: Nykytilanne ja vaikutusten arviointi. 
 
Esitys kj. Kunnanhallitus päättää asettaa Keliber Oy:n louhosalueiden osayleiskaa-

valuonnokset sekä niihin liittyvän osallistumis- ja arviointisuunnitelman päi-
vityksen julkisesti nähtäville (MRL 62 ja 63 §) 26.4. - 28.5.2018 väliseksi 
ajaksi ja pyytää luonnoksista tarvittavat osallisten lausunnot. 

 
Päätös Hyväksyttiin. 
  
 Pöytäkirjaan merkittiin, että tekninen johtaja Patrik Knutar oli tämän asian 

käsittelyn ajan paikalla kutsuttuna asiantuntijana. 
 __________ 
 
KHALL 04.02.2019 § 19 
 Valmistelija tekninen johtaja Patrik Knutar puh. 040 7698 668 
Liite 1 
 Kaavaluonnokset ovat olleet nähtävillä 24.8 - 25.9.2019 kunnan ilmoitus-

taululla ja verkkosivuilla.  Nähtävillä oloaikana saatiin yhteensä 1 mielipide 
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ja 10 lausuntoa. Kooste lausunnoista sekä mielipiteistä liitteenä. 
 
 Kaavaehdotusta on muokattu lausuntojen ja mielipiteiden pohjalta, muutok-

set kohdistuvat lähinnä tuotantoalueella sijaitsevien toimintojen sijoitteluun, 
muilta osin merkittäviä muutoksia ei ole tehty. 

 
Esitys kj. Kunnanhallitus hyväksyy kaavaehdotuksen ja asettaa sen MRL:n mukai-

sesti nähtäväksi sekä pyytää kaavaehdotuksesta lausunnot. 
    
Päätös Hyväksyttiin. 
 
 Pöytäkirjaan merkittiin, että Patrik Knutar oli tämän asian käsittelyn ajan 

paikalla kutsuttuna asiantuntijana. 
 ___________ 
 
KHALL 06.09.2021 § 142 Valmistelija tekninen johtaja Ilkka Närhi puh. 040 7698 668 
Liite 1      
 Kaavatyön keskeinen tavoite on mahdollistaa litiumpitoisen mineraalin lou-

himinen, jotta Keliber Technology Oy voi aloittaa litiumin tuotannon Keski-
Pohjanmaalla. 

 
 Nyt kaavoitettavat louhosalueet, Syväjärvi, Rapasaari ja Outovesi ovat osa 

Keski-Pohjanmaan litiumprovinssia.  
 
 Syväjärven louhosalueen pinta-ala on kokonaisuudessaan 166 ha, josta 

avolouhoksen pinta-ala on noin 16 ha.  Rapasaaren louhos- ja rikastamo-
alueen pinta-ala on tämänhetkisten suunnitelmien mukaan noin 489 ha.  
Outoveden louhosalueen pinta-ala on kokonaisuudessaan noin 89 ha, jos-
ta avolouhoksen pinta-ala on noin 5 ha.  

 
 Louhosalueilla ei ole voimassa olevia yleis- tai asemakaavoja. 
 
 Osayleiskaavoituksen laatimisen aloite on tullut Keliber Oy:ltä Kokkolan 

kaupungille ja Kaustisen kunnalle 2015. Kokkolan kaupunginhallitus on 
päättänyt kaavoituksen aloittamisesta 7.12.2015, § 622 ja Kaustisen kun-
nanhallitus 17.8.2015, §154. Osayleiskaavatyö on aloitettu vuoden 2015 
syksyllä laatimalla osallistumis- ja arviointisuunnitelma (OAS). 

 
 Rikastamon sijoittamisesta Päivänevalle päätettiin kesällä 2020, jolloin 

käynnistettiin uusi YVA-menettely. Louhosalueiden osayleiskaavat päätet-
tiin palauttaa valmisteluvaiheeseen (luonnosvaihe) kolmen louhosalueen 
(Outovesi, Syväjärvi, Rapasaari) osalta, ja liittää kaava- alueeseen Päivä-
nevan rikastamo. Samalla kaava-alue laajeni Kruunupyyhyn, jonka enklaa-
vi sijoittuu Päivänevalle. Kaavoituspäätös tehtiin Kruunupyyssä 17.5.2021. 
Keliberin tekemien arvioiden mukaan tuotantomäärän nostaminen ja rikas-
tamon mahdollinen siirto Päivänevan alueelle parantavat yhtiön kustannus-
tehokkuutta ja investoinnin kannattavuutta merkittävästi. 

 
 Kaikille neljälle louhosalueelle (myös Läntän louhosalueelle) on annettu yh-

tenäiset määräykset, sillä louhostoiminnan aloittamisen jälkeen eri aluei-
den sisällä tapahtuvat toimet ovat keskenään melko samanlaisia (louhimi-
nen, läjitys). Louhostoiminnan päätyttyä eri alueet tulevat olemaan myöskin 
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samansisältöisiä avolouhosmonttuineen sekä läjityskasoineen. 
 
 Kaivosalueeksi rajatun alueen sisälle sijoittuvat louhostoiminnan tarvitse-

mat alueet ja rakenteet, Päivänevan osalta myös rikastamo. Rikastamon 
alue on merkitty asemakaavoitettavaksi. Alueelle saa rakentaa kaivostoi-
minnan kannalta tarpeellisia määräaikaisia rakennuksia tai rakennelmia. 
Liikenteen tarpeisiin varataan maa- ja metsätalousalueita kaivoksen apu-
alueiksi. 

 
 Kaivosalueen sisällä olevat rakennusten ja rakennelmien alueet, varastoin-

ti- ja läjitysalueet, rikastushiekka-allas, rikastusprosessin ylijäämäkiven 
(analsiimihiekka) läjitysalue sekä pintavalutuskentät ja prosessivesialtaat 
on esitetty ohjeellisina, sillä sijainti voi hieman muuttua, mutta pysyy kui-
tenkin kaivosalueen rajojen sisällä. Läjitysalueiden maksimikorkeudet on 
esitetty kuitenkin määräävinä maisemavaikutusten vuoksi, jotta voidaan 
seurata ja valvoa, etteivät vaikutukset kasva arvioidusta. Rikastushiekka-
altaan patojen lopullinen korkeus sulkemisen jälkeen jää alle 110 m eli ma-
talammaksi kuin viereiset läjitysalueet. Koska kyseessä on rikastushiekka-
allas, korkeutta ei ole esitetty kaavakartalla. 

 
 Outoveden louhoksen toiminnan aikana tulee erityisesti murskaus- ja va-

rastointialueen osalla huomioida valtioneuvoston linjaus, että kivilouhimon, 
muun kivenlouhinnan ja kivenmurskaamojen sijoittuessa alle 500 metrin 
päähän asumiseen tai loma-asumiseen käytettävästä rakennuksesta, on 
pölyn joutumista ympäristöön estettävä. Osayleiskaavassa kaivostoiminnot 
on esitetty ohjeellisina, minkä vuoksi pölyn leviämistä ei ole käsitelty kaa-
vamerkinnöin. Melusuojaus tulee tehdä lähimpien kiinteistöjen sekä Vion-
nevan alueen osalta. Osayleiskaavassa ei määritetä melusuojauksen to-
teutusta, koska se voidaan toteuttaa esim. räjäytysten ajoituksella. 

 
 Alueen arvokkaat kohteet on esitetty, ja ne pyritään säilyttämään. Kaava-

alueella on yksi muinaisjäännöskohde, jonka säilyminen ei kuitenkaan vaa-
rannu kaivostoiminnan myötä. Lisäksi alueella on liito-oravan, saukon ja 
lepakon lisääntymis- tai levähdyspaikkoja ja -alueita, jotka on merkitty suo-
jeltavina. Viitasammakon elinympäristöjen turvaamiseksi on toteutettu li-
sääntymislammikoita. Merkinnällä luo-2 on esitetty Metsälain (10 §) mukai-
sina rajattuja kohteita, jotka pyritään säilyttämään. 

 
 Alueella on loma-asutuksen alueita, turvetuotantoa sekä maa- ja metsäta-

lousalueita louhosalueiden ulkopuolella, mutta toiminnan vaikutusalueilla. 
 
 Alueella on olevaa tieverkkoa, jota hyödynnetään. Louhosalueille ja pääsy-

reiteille rakennetaan uusia teitä, joilla kulku voidaan estää portein. Outove-
den, Syväjärven ja Rapasaaren välisillä tieosuuksilla on sallittua ajaa myös 
erikoisajoneuvoilla, jotta kaivostoiminnan tarvitsemilla ajoneuvoilla voidaan 
liikkua myös alueiden välillä tarvittaessa. Rapasaarelta Vionnevan suun-
taan on esitetty tieliikenteen yhteystarve.  

 
 Alueilla tarvitaan sähköä, mitä varten tulee tehdä sähkölinjoja. Osayleis-

kaavassa on esitetty olevat sähkölinjat sekä yhteystarve ohjeellisena, kos-
ka sähkölinjojen sijainti ei ole vielä tiedossa. 
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 Rikastamon toimintaan tarvitaan vedenottoa ja purkua varten putket sekä 
raakaveden ottoa varten pumppaamo. Näitä ei kuitenkaan määritetä osa-
yleiskaavassa vaan ympäristö- ja vesitalousluvassa.   

 
 Tavoitteena on laatia alueille osayleiskaavat niin, että tuotanto voidaan 

aloittaa aikataulun mukaisesti 2024. 
 
Esitys kj. Kunnanhallitus asettaa kaavaluonnokset ja osallistumis- ja arviointisuunni-

telmat nähtäväksi 30 päivän ajaksi ja pyytää viranomaislausunnot. 
 
Päätös Hyväksyttiin. 
 ____________ 
 

 
 
Valmistelija Valmistelija kunnanjohtaja Arto Alpia puh. 0400 569 401 

 
Keliber Technology Oy:n tavoitteena on aloittaa litiumin tuotantotoiminta 
Keski-Pohjanmaalla. Raaka-ainetta, litiumpitoista mineraalia eli 
spodumeenia on tarkoitus louhia Syväjärven, Rapasaaren ja Outoveden 
sekä omana kaavatyönään edistetyn Läntän esiintymiltä. Yhtiön 
tarkoituksena on louhittavan malmin rikastaminen tämänhetkisen 
suunnitelman mukaisesti Rapasaaren louhoksen yhteyteen (Päivänevalle) 
rakennettavalla rikastamolla. Rikastamon sijoittamisesta Päivänevalle 
päätettiin kesällä 2020, jolloin käynnistettiin uusi YVA-menettely ja 
louhosalueiden osayleiskaavat päätettiin palauttaa valmisteluvaiheeseen 
(luonnosvaihe) kolmen louhosalueen (Outovesi, Syväjärvi, Rapasaari) 
osalta, ja liittää kaava-alueeseen Päivänevan rikastamo. Samalla kaava-
alue laajeni Kruunupyyhyn, jonka enklaavi sijoittuu Päivänevalle. 
Litiumkemiantehdas, jossa malmirikaste jatkojalostetaan 
litiumhydroksidiksi, sijoitetaan Kokkolaan.  
 
Omana kaavatyönään hyväksymisvaiheeseen on edennyt Länttä, joka 
sijoittuu kokonaan Kokkolan kaupungin alueelle Ullavanjärven itäpuolelle. 
Myös Läntästä louhittava malmi rikastetaan Päivänevan rikastamolla.  
Valmisteluvaiheen kuuleminen 
Louhosalueiden osayleiskaavaa oli nähtävillä 15.9.-25.10.2021 välisen 
ajan Kokkolassa, Kaustisilla ja Kruunupyyssä valmisteluvaiheen 
kuulemista varten, jolloin saatiin 11 lausuntoa ja kaksi (2) mielipidettä.  
 
Lausunnon antoivat 
 
• Etelä Pohjanmaan ELY-keskus  
• Keski-Pohjanmaan liitto  
• Fingrid  
• Pohjanmaan liitto  
• Metsähallitus  
• Toholammin kunta  
• K.H. Renlundin museo  
• Tukes   
• Vetelin kunta  
• Traficom  
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• Keski-Pohjanmaan ja Pietarsaaren alueen pelastuslaitos  
 
Lausuntojen pohjalta pidettiin viranomaistyöneuvottelu joulukuussa 2021. 
Lausunnot ja niihin esitetyt vastineet on esitetty kaava-aineiston liitteenä. 
Palautteen pohjalta kaava-aineistoon täydennettiin selostusta YVA-
selostuksen ja siitä viranomaisen antaman perustellun päätelmän 
keskeisillä huomioilla, selkeyttävällä kartta-aineistolla sekä Läntän alueen 
huomioimisella tarvittavilta osin. Lisäksi on täydennetty kaavamääräyksiä 
ja tarkistettu kaava-alueen rajausta, huomioitu täydentävät selvitykset sekä 
louhos- ja rikastamoalueiden ja tieyhteyksien jatkunut tarkempi suunnittelu, 
maakuntakaavan tilanne sekä turvetuotannon alueet kaavakartalla 
viimeisimpien tietojen pohjalta.  
 
Kaavatyö on edennyt niin, että kaavatyö voidaan asettaa nähtäville 
ehdotusvaiheen nähtävilläoloa varten 15.2. – 17.3.2022. Nähtävilläolosta 
tiedotetaan paikallisille lehti-ilmoituksella Perhonjokilaakso- lehdessä.  
 
Ulkopaikkakuntalaisille maanomistajille lähetetään kirje. Kaava-aineisto on 
nähtävillä Kokkolan kaupungin sekä Kaustisen ja Kruunupyyn kuntien 
virallisilla ilmoituskanavilla yhtäaikaisesti.  
 
Osayleiskaava-asiakirjat ovat: 
• Kaavakartta ja -määräykset (kaupungille ja kunnille kullekin omansa) 
• Kaavaselostus 
• Luonnosvaiheen vastineet 
• Oheismateriaali (osallistumis- ja arviointisuunnitelma, kaavio 
kaivostoiminnan käsitteistä ja lupaprosessista, liikenteellinen tarkastelu 
sekä yhdistelmäkartat koko kaava-alueesta) 
 
Kaavakartta ja -määräykset ovat sekä suomen että ruotsin kielisiä. Muista 
asiakirjoista kaavaselostus sekä luonnosvaiheen vastineet on käännetty 
ruotsiksi ja ovat erillisinä asiakirjoina. 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Arto Alpia 

 
Esitys Kunnanhallitus päättää kaava-aineiston ehdotusvaiheen nähtävilläpidosta 

ja vuorovaikutuksesta esitetyn mukaisesti.  
 

Päätös Hyväksyttiin.  
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että tekninen johtaja Ilkka Närhi oli paikalla 
kutsuttuna asiantuntijana tämän asian käsittelyn ajan klo 18.45 – 18.55. 
__________ 

 
 
KHALL 25.04.2022 § 77  
  
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Arto Alpia puh. 0400 569401 

 
Osayleiskaavaehdotus, joka koskee Kaustisen  osalta Syväjärven, 
Rapasaaren ja Outoveden louhosalueita sekä Päivänevan rikastamoa on 
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ollut  julkisesti nähtävillä 15.2.-17.3.2022 välisenä aikana Kokkolassa, 
Kaustisella ja Kruunupyyssä.  
 
Luonnoksesta saatiin seitsemän (7) lausuntoa. Muistutuksia ei tullut. 
Lausunnon antoivat: 
 
-Toholammin kunta (25.2.2022) 
-Liikenne- ja viestintävirasto Traficom (8.3.2022) 
-Keski-Pohjanmaan ja Pietarsaaren alueen pelastuslaitos (15.3.2022) 
-Etelä Pohjanmaan elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskus ELY-keskus 
(18.3.2022) 
-Pohjanmaan liitto (18.3.2022) 
-Keski-Pohjanmaan liitto (21.3.2022) 
-K.H. Renlundin museo  (21.3.2022) 
 
Palautteen pohjalta kaava-aineistoon tehtiin seuraavia täydennyksiä: 
 
-Kaavaselostusta täydennettiin vesistöjen ja osayleiskaavan aluevarausten 
perusteena olevan kaivostoiminnan vesitaseen osalta. 
 
-Kaavaselostukseen täydennettiin kirjaus yhteydenottovaateesta 
alueelliseen vastuumuseoon tai Museovirastoon, mikäli muuttuvan 
maankäytön yhteydessä havaitaan viitteitä tai merkkejä kiinteästä 
muinaisjäännöksestä. 
 
Esityslistan liitteena ovat: 
 
-Kaavakartta ja -määräykset 
-Kaavaselostus 
-Ehdotusvaiheen vastineet 
 
Oheismateriaaliasiakirjoina ovat: 
 
-Yhdistelmäkaavakartta (Kaustinen, Kokkola, Kruunupyy) 
-Kaivostoiminnan käsitteitä 
-Liikenteellinen selvitys 
 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Arto Alpia 
 

Esitys Kunnanhallitus hyväksyy osayleiskaavaehdotuksesta annetut vastineet ja  
niiden mukaiset vähäiset tarkistukset kaava-asiakirjoihin ja  esittää 
valtuustolle, että se hyväksyy  osayleiskaavan Kaustisen alueelle 
sijoittuvien Syväjärven, Rapasaaren ja Outoveden louhosalueiden sekä  
Päivänevan rikastamon osalta   
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että tekninen johtaja Ilkka Närhi oli tämän asian 
käsittelyn ajan paikalla kutsuttuna asiantuntijana klo 18.17 - 18.24. 
_________ 
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KVALT 05.05.2022 § 16    
86/10.02.02/2022    
    
    
Päätös Hyväksyttiin. 

__________ 
 
Liitteet 
 Keliberin louhosalueiden kaavakartta (korjattu) kh 25.42022 
 Keliberin louhosalue ehdotusvaiheen vastineet 
 Keliberin louhosalueet Kaavaselostus, rikastamo ja louhosalueet 
 Kaavakartta Keliber, merkinnät 
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Keliberin asemakaavan hyväksyminen Päivänevan alueella 
 
KHALL 07.02.2022 § 21  
  
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Arto Alpia puh. 0400 569 401 

 
Keliber Technology Oy:n tavoitteena on aloittaa litiumin tuotantotoiminta 
Keski-Pohjanmaalla. Raaka-ainetta, litiumpitoista mineraalia eli 
spodumeenia on tarkoitus louhia Syväjärven, Rapasaaren ja Outoveden 
sekä omana kaavatyönään edistetyn Läntän esiintymiltä. Yhtiön 
tarkoituksena on louhittavan malmin rikastaminen tämänhetkisen 
suunnitelman mukaisesti Rapasaaren louhoksen yhteyteen (Päivänevalle) 
rakennettavalla rikastamolla. Rikastamon sijoittamisesta Päivänevalle 
päätettiin kesällä 2020, jolloin käynnistettiin uusi YVA-menettely ja 
louhosalueiden osayleiskaavat päätettiin palauttaa valmisteluvaiheeseen 
(luonnosvaihe) kolmen louhosalueen (Outovesi, Syväjärvi, Rapasaari) 
osalta, ja liittää kaava-alueeseen Päivänevan rikastamo. Samalla kaava-
alue laajeni Kruunupyyhyn, jonka enklaavi sijoittuu Päivänevalle. 
Litiumkemiantehdas, jossa malmirikaste jatkojalostetaan 
litiumhydroksidiksi, sijoitetaan Kokkolaan.  
 
Omana kaavatyönään hyväksymisvaiheeseen on edennyt Länttä, joka 
sijoittuu kokonaan Kokkolan kaupungin alueelle Ullavanjärven itäpuolelle. 
Myös Läntästä louhittava malmi rikastetaan Päivänevan rikastamolla.  
Valmisteluvaiheen kuuleminen 
 
Louhosalueiden osayleiskaavaa oli nähtävillä 15.9.-25.10.2021 välisen 
ajan Kokkolassa, Kaustisella ja Kruunupyyssä valmisteluvaiheen 
kuulemista varten, jolloin saatiin 11 lausuntoa ja kaksi (2) mielipidettä.  
 
Lausunnon antoivat: 
 
• Etelä Pohjanmaan ELY-keskus  
• Keski-Pohjanmaan liitto  
• Fingrid  
• Pohjanmaan liitto  
• Metsähallitus  
• Toholammin kunta  
• K.H. Renlundin museo  
• Tukes   
• Vetelin kunta  
• Traficom  
• Keski-Pohjanmaan ja Pietarsaaren alueen pelastuslaitos  
 
Lausuntojen pohjalta pidettiin viranomaistyöneuvottelu joulukuussa 2021. 
Lausunnot ja niihin esitetyt vastineet on esitetty kaava-aineiston liitteenä. 
 
Palautteen pohjalta kaava-aineistoon täydennettiin selostusta YVA-
selostuksen ja siitä viranomaisen antaman perustellun päätelmän 
keskeisillä huomioilla, selkeyttävällä kartta-aineistolla sekä Läntän alueen 
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huomioimisella tarvittavilta osin. Lisäksi on täydennetty kaavamääräyksiä 
ja tarkistettu kaava-alueen rajausta, huomioitu täydentävät selvitykset sekä 
louhos- ja rikastamoalueiden ja tieyhteyksien jatkunut tarkempi suunnittelu, 
maakuntakaavan tilanne sekä turvetuotannon alueet kaavakartalla 
viimeisimpien tietojen pohjalta.  
 
Kaavatyö on edennyt niin, että kaavatyö voidaan asettaa nähtäville 
ehdotusvaiheen nähtävilläoloa varten 15.2. – 17.3.2022. Nähtävilläolosta 
tiedotetaan paikallisille lehti-ilmoituksella Perhonjokilaakso -lehdessä. 
Ulkopaikkakuntalaisille maanomistajille lähetetään kirje. Kaava-aineisto on 
nähtävillä Kokkolan kaupungin sekä Kaustisen ja Kruunupyyn kuntien 
virallisilla ilmoituskanavilla yhtäaikaisesti.  
 
Osayleiskaava-asiakirjat ovat: 

 Kaavakartta ja -määräykset 
 Kaavaselostus 
 Luonnosvaiheen vastineet 
 Oheismateriaali (osallistumis- ja arviointisuunnitelma, kaavio 

kaivostoiminnan käsitteistä ja lupaprosessista, liikenteellinen 
tarkastelu sekä yhdistelmäkartat koko kaava-alueesta) 

  
Kaavakartta ja -määräykset ovat sekä suomen että ruotsin kielisiä. Muista 
asiakirjoista kaavaselostus sekä luonnosvaiheen vastineet on käännetty 
ruotsiksi ja ovat erillisinä asiakirjoina. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Arto Alpia 
 

Esitys Kunnanhallitus päättää kaava-aineiston ehdotusvaiheen nähtävilläpidosta 
ja vuorovaikutuksesta esitetyn mukaisesti. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että tekninen johtaja Ilkka Närhi oli paikalla 
kutsuttuna asiantuntijana tämän asian käsittelyn ajan klo 18.55 - 18.58. 
__________ 

 
 
KHALL 25.04.2022 § 78  
  
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Arto Alpia puh. 0400 569401 

 
Rikastamoalueen rakentaminen käynnistyy tavoiteaikataulun mukaan 
vuonna 2022 ja rikastamotoiminta vuonna 2024. 
 
Kaavaehdotus on ollut nähtävillä 15.2.-17.3.2022 välisen ajan. 
 
Nähtävilläoloaikana jättivät lausuntonsa: 
 
• Etelä Pohjanmaan ELY-keskus  
• Keski-Pohjanmaan liitto  
• Pohjanmaan liitto  
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• K.H. Renlundin museo  
• Traficom  
• Keski-Pohjanmaan ja Pietarsaaren alueen pelastuslaitos  
 
Ehdotusvaiheessa saadut lausunnot ja niihin annetut kaavoittajan 
vastineet ovat esityslistan liitteenä. Liitteenä ovat myös kaavaehdotus ja -
selvitys sekä ehdotusyhdistelmä (Kaustinen, Kruunupyy). 
 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Arto Alpia 
 

Esitys  Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että se hyväksyy Päivänevän 
tuotantoalueen asemakaavan ja kaavaselostuksen liitteen mukaisina.  
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että tekninen johtaja Ilkka Närhi oli tämän asian 
käsittelyn ajan paikalla kutsuttuna asiantuntijana klo 18.24 - 18.54. 
__________ 

 
 
KVALT 05.05.2022 § 17    
80/10.02.03/2022    
    
    
Päätös Hyväksytiin. 

_________ 
 
Liitteet 
 Päivänevan asemakaavan ehdotusyhdistelmä 
 Päivänevan asemakaava kaavoittajan vastineet 
 Päivänevan asemakaava kaavaselostus 
 Päivänevan asemakaava kaavakartta 
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Vuoden 2021 aikana jätetyt kuntalais- ja valtuustoaloitteet 
 
KHALL 28.03.2022 § 65  
  
 
Valmistelija kunnanjohtaja Arto Alpia puh. 0400 569 401 
 hallintojohtaja Hanna Salminen puh. 050 336 2534 
 hallintosihteeri Annika Rauma puh. 050 4436 880 

 
Hallintosäännön 156 §:n mukaan kunnanhallituksen on vuosittain huhti-
kuun loppuun mennessä esitettävä kunnanvaltuustolle luettelo sen toimi-
valtaan kuuluvissa asioissa tehdyistä kunnan toimintaa koskevista 
aloitteista ja suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla päättää, 
mitkä aloitteista on loppuun käsitelty. Aloitteen käsittelee se kunnan 
viranomainen, jolla on toimivalta tehdä päätöksiä aloitteen tarkoittamassa 
asiassa. Jos toimivaltainen viranomainen on toimielin, aloitteista ja 
aloitteiden perusteella suoritetuista toimenpiteistä on annettava 
toimielimelle tieto jäljempänä määrätyllä tavalla.  
 
Muun toimielimen kuin valtuuston toimivaltaan kuuluvista aloitteista on an-
nettava tieto toimielimelle niiden päättämällä tavalla. Toimielin voi 
samallapäättää, mitkä aloitteista ovat loppuun käsiteltyjä. 
 
Hallintosäännön 115 §:ssä on maininta valtuutettujen aloitteista. Aloite on 
sitä enempää käsittelemättä lähetettävä kunnanhallituksen valmisteltavak-
si. Valtuusto voi päättää, että aloitteessa tarkoitetun asian valmistelusta 
käydään lähetekeskustelu.  
 
Kunnanhallituksen on vuosittain huhtikuun loppuun mennessä esitettävä 
valtuustolle luettelo valtuutettujen tekemistä ja kunnanhallitukselle lähete-
tyistä aloitteista, joita valtuusto ei ole edellisen vuoden loppuun mennessä 
käsitellyt. Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on 
ryhdytty. Valtuusto voi todeta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun. 
 
Vuoden 2021 aikana jätetyt kuntalaisaloitteet ja valtuustoaloitteet sekä nii-
den johdosta tehdyt toimenpiteet: 
 
Kuntalaisaloitteet 
 
Oosinharjun asukkaat Ry:n aloite: 
”Oosinharjun asukkaat Ry:n on vuosikokouksessaan 24.4.2021 päättänyt 
esittää Oosinharjuntien muuttamista etuajo-oikeutetuksi kaduksi. Tällä 
hetkellä risteykset aluella ovat tasa-arvoiset, mutta vallitseva käytäntö on 
kuitenkin se että Oosinharjuntietä pidetään etuajo-oikeutettuna alueella 
asuvien asukkaiden toimesta. Etuajo-oikeutta puoltaa myös hankala 
pysähtyminen Minnantien ja Saarantien risteyksissä talvi-aikaan, kyseiset 
risteykset sijaitsevat jyrkässä mäessä aiheuttaen raskaalle kalustolle 
vaikeuksia liikkeellelähdössä talviaikaan.” 
 
Toimivaltainen päätöksentekijä: Tekninen lautakunta 
 
Vastaus: 
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Tekninen lautakunta 223.11.2021 § 128: ”Tekninen toimi asentaa 
kärkikolmiot ja muuttaa Oosinharjuntien etuajo-oikeutetuksi kaduksi.” 
 
Juuso Kuorikosken kuntalaisaloite: 
”Tällä hetkellä kunta ei kustanna koulukyytiä nikulasta puumalaan 
3 luokasta eteenpäin. tie nikulasta puumalaan on katuvalaton lähes koko 
matkalta. koulumatka vaikka heijastinta käytetään on turvaton lapselle. 
esittäisin kerran maksutonta kyytiä ei järjestetä, että kunta investoisi 
katuvalot kyseiselle matkalle turvaamaan koululaisten matkaa nikulan, 
känsälän ja puumalan oppilaille.” 
 
Toimivaltainen päätöksentekijä: Tekninen lautaunta 
 
Vastaus: 
Tekninen lautakunta 9.11.2021 § 130: ” Valaistussuunnittelu on parhaillaan 
suunnittelussa Soilcon Oy:llä ja kommentoitavana ELY-keskuksella. 
Tekninen lautakunta esittää syksyllä 2022 vuoden 2023 talousarvioon 
katuvalaistuksen rakentamista Nikula-Puumala välille.” 

 
Janika Viiperin aloite: 
”Ajattelin olla viimein teihin päin yhteydessä (jos voitte välittää viestin myös 
eteenpäin oikeaan osoitteeseen), tässä kun olen kohta 8 vuotta odotellut, 
että Rajatie kunnostettaisiin. Tie on todella huonossa kunnossa, eikä 
autojen jouset tuota kestä vaikka ajaisi alle > 40km/H. Samoin myös 
muiden asukkaiden kesken olemme ihmetelleet, miksi rajatielle ei ole 
vieläkään saatu hidastetöyssyjä? Niistä on tienvarren asukkaat ilmeisesti jo 
olleet aikaisemmin yhteydessä, mutta mitään ei tapahdu. Mutta 
Raunintiellä ja Hempantiellekkin on saatu ne aikaiseksi? Tässä Rajatiellä 
on paljon enemmän liikennettä niihin verrattuna, myös rekoilta vaikka 
kyltein on kyllä läpiajo kielletty. Muttei kyltit niihin tehoa. Rajatien varressa 
on kumminkin kaksi perhepäivähoitajaa, ja useampi lapsiperhe asuu aivan 
tien vieressä. Tien liikenne on välillä todella vaarallista kävelijöille, saati 
kun täällä pienet lapset liikkuuvat tiellä myös. Nuoriso ja vähän 
vanhemmatkin on ottanut tästä jonkun oman rallitiensä (varsinkin talvisin), 
ja tulevat teollisuusalueen puolelta niin kovaa kuin pää kestää, monia 
vaaratilanteita on jo tullut eteen, eikä toivoisi että jotain pitäisi käydä, 
ennen kuin tosiaan tällekin tielle saataisiin hidasteet ja tie ajokuntoon, jotta 
autot voisivat ajaa omilla puolillaan, eivätkä väistelisi kuoppia äkkiliikkein, 
niin että joku vielä jää alle. Tässä on useampi asukas kauhistellut 
tilannetta, ja miettivät, että eikö tosiaan tähän saada mitään keinoa? 
Lapsien turvallisuus tässä on pääpainona kumminkin. 
Että odotetaanko asukkailta jotain adressin keräystä, vai mistä homma 
kiikastaa?” 
 
Toimivaltainen päätöksentekijä: Tekninen lautakunta 
 
Vastaus: 
Tekninen lautakunta 28.9.2021 § 109: ”Rajatietä kunnostetaan tarpeen 
mukaan vuonna 2022. Lähdehaan alueen nopeusrajoitus lasketaan 40 
km/h. Nykyisin nopeusrajoitus on 50 km/h. Nopeusrajoituksen lasku 
koskee Vissavedentien, KT63 sekä Virkkalantien välistä aluetta. Rajatielle 
tehdään vuonna 2022 korotettu liittymä hidastamaan ajonopeuksia.” 
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Eläkeliiton Kaustisen osaston aloite: 
”Kaustisen Eläkeliiton hallitus kokoontui 8.6.2O21 ja esittää Kaustisen 
kunnalle huolensa seuraavista ikäihmisten hoitoon ja asumiseen liittyvistä 
asioista:  
Piha-alueiden hoito eri vuodenaikoina on erittäin vaatimattomalla tasolla. 
Vaikka rakennusvaiheessa on pyritty esteettömyyteen ja turvallisuuteen 
esim. sisäpihan yleisilme on nykyisin hoitamaton ja rapistunut, suorastaan 
käyttäjille vaarallinen. Pihalla on irtonaisia, epätasaisia laattoja, myrkyllisiä 
rikkakasveja ja lahoamispisteessä olevia huonekaluja. Hyviä asioitakin on 
toki pyritty tekemään, tästä esimerkkinä hoitohenkilöstön organisoima 
istutuslaatikko etelän puoleisella pihalla ja sisätilojen pintamaalaukset. 
 
Esitämme, että 
1 Kunta nimeää vastuuhenkilöt ja huolehtii yhteistyössä 
Vanhustentaloyhdistyksen kanssa peruskunnostuksen siten, että piFla-
alueet saadaan turvallisiksi ja esteettömiksi. Pihakalusteiden tulisi olla 
erityisestivanhuksille ja liikuntarajoitteisille sopivia. Esimerkiksi keinut ja 
helposti muunneltavat keskusteluryhmäkalusteet, marjapensaat, 
omenapuut. Muutaman kerran kesässä olisi hyvä järjestää vaikka grilliilta, 
joten myös grilli olisi pihalla tarpeen. 
2. lltaruskon kalusto. Kalustoa uusitaan ajantasaiseksivertailuna esim. 
Soiten muut asumisyksiköt. Tämä toteutetaan koko lltaruskon yksikössä 
sekä intervalliosastolla että asunnoissa. Erityisesti kesäaikaan tilojen 
viilennykseen tulisi kiinnittää erityistä huomiota. 
3 Ruoka 
Haluamme kiinnittää huomiota asukkaiden ruuan monipuolisuuteen ja 
lähiruokaan, erityisesti ruuan kotimaisuusasteeseen. Asiantuntijoilla on 
tiedossa ravintosuositukset ja laatuvaatimukset. Silti toivomme, että 
kiinnitetään jatkuvasti huomiota ruoka-annosten maistuvuuteen käyttämällä 
laadukkaita kala- ja lihatuotteita, marjoja, vihanneksia ja juureksia. 
Toivottavasti myös lisäravinteita annettaisiin ja määrättäisiin nykyistä 
alemmalla kynnyksellä silloin kun painon pudotuksia havaitaan. 
Kaustislaiset ikäihmiset ovat vaatimattomia, kysyttäessä elinolosuhteista 
he yleensä ovat vähään tyytyväisiä. He eivät valita, vaikka yövaatteita 
puetaan jo 16.00 paikkeilla ja iltaruoka tuodaan vuoteeseen. Vaihdetaanko 
vaipat riittävän usein? Yksinäisten vanhusten tilanne on varmasti huonoin, 
niiden, joilla ei ole lapsia taikka läheisiä päivittäin heistä huolehtimassa. 
Haluamme, että te päättäjät suhtaudutte ikääntyvän väestön palveluihin ja 
järjestätte palveluiden puitteet samalla vakavuudella kuin 
varhaiskasvatuksen, opetuksen ja muiden kuntapalveluiden käyttäjien 
palveluihin. Eläkeliiton Kaustisen yhdistyksen jäsenet pitivät maanantaina 
lltaruskossa 14.6.2021pihatalkoot, tällöin saatiin kunnostustoimet hyvään 
vauhtiin, pihakalusteita kunnostettiin ja piha-aluetta siistittiin. Olemme 
valmiit yhteistyöhön jatkossakin. Erityisellä ilolla huomioimme ikäihmisten 
asuntojen lisärakentamisen Kaustiselle. Toivomme, että voimme 
käyttäjätahona olla mukana jo hankkeen suunnittelussa.” 
 
Toimivaltainen viranomainen: Tekninen lautakunta, Soite 
 
Vastaus: 
Tekninen lautakunta 28.9.2021 § 108: ”Iltaruskon takana oleva piha ei ole 
kunnan omaisuutta, vaan piha-alue kuuluu vanhainkotiyhdistykselle. Pihan 
kunnostus on ensisijaisesti vanhainkotiyhdistyksen asia. 
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Yhteistyöhankkeesta kuitenkin neuvotellaan. Iltaruskon pihalle 
rakennetaan terassi vuonna 2022. Asia vaatii yhteistyöneuvottelun Soiten 
kanssa.  
 
Irtokalusteet eivät kuulu teknisen lautakunnan toimivaltaan, vaan ne ovat 
Soiten ja Vanhustentaloyhdistyksen asia.Osassa yleisiä tiloja on viilennys. 
Koko kiinteistön viilennys vaatisi muutostöitä ja Soiten hyväksynnän, koska 
kustannukset jyvitettäisiin vuokraan. Tällä hetkellä ei ole suunnitteilla, että 
Iltaruskon kiinteistön ilmanvaihto korjattaisiin viilentäväksi. Kaustisen kunta 
hankkii elintarvikkeet Keski-Pohjanmaan maakunnan hankintarenkaan 
kautta. Hankintojen kilpailutuksien yhteydessä laaditaan elintarvikkeille 
laatuvaatimukset sekä muut mahdolliset kriteerit. Kaustisen kunta on 
sitoutunut noudattamaan hankintarenkaan kanssa tehtyä sopimusta.  
 
Iltaruskossa on käytössä kuuden viikon kiertävä ruokalista, mutta 
huomioimme myös satokausivaihtelut sekä erilaiset juhlapyhät ja 
ikääntyneiden makumieltymykset toiminnassamme.Toiminnassamme 
pyrimme käyttämään, mahdollisuuksien mukaan, monipuolisesti kotimaisia 
raaka-aineita käytössä olevien resurssien puitteissa. Lähiruokatuotteita on 
suurkeittiössä hieman hankalampi käyttää niiden matalan jalostusasteen 
takia. Kaikessa toiminnassamme joudumme myös olla erittäin tarkkana 
elintarviketurvallisuuden kanssa, varsinkin kun valmistamme ruokaa 
laitoshoidossa oleville ikäihmisille. Ruokahuolto ei vastaa asiakkaiden 
lisäravinnetarpeista.” 
 
Hallinto- ja kehittämispalvelut on välittänyt aloitteen myös Soitelle. 
 
Maria Mikkolan aloite: 
”Koulut alkoivat jälleen, ja vaikka vielä on sekä valoisaa että sulat tiet, 
nousee mieleen huoli tulevasta talvesta. Nikulassa asuvilla alakoululaisilla 
on Puumalan kouluun 3-5 km pyöräilymatka. Tie on suh-teellisen suora, ja 
päällystetty, MUTTA erillistä pyörätietä ei ole, eikä katuvaloja vasta kun 
juuri en-nen koulua. Sulien kelien aikaan tie on ajettavissa pyörällä, mutta 
loskan ja lumen tultua se on todel-la vaarallinen -etenkin kun aamut 
pimenevät hyvin nopeasti syksyn edetessä. Auto- ja 
maatalouskoneliikennettä on ajoittain paljon, ja osa autoilijoista ajaa kovaa. 
Alakoululaiset ovat lisäksi vielä hyvin nuoria, ja heidän keskittymisensä 
pyöräillessä saattaa herpaantua, mikä on varsinkin pimeällä ja huonolla 
kelillä vaarallista. Ja samaan aikaan linja-auto ajaa koulukyyditystä samaa 
reittiä pitkin, näiden pyäröilijöiden ohitse. Maksuttoman koulukyydin 
ulkopuolelle jääviä alakoululaisia on Nikulassa arvioni mukaan noin seit-
semän (7). Mielestäni ei olisi kohtuutonta tarjota maksuton koulukyyti heille 
kaikille, tai vaihtoehtoi-sesti tarjota heille valaistu ja TURVALLINEN 
pyöräilymahdollisuus kouluun koko lukuvuoden ajan. Uskoakseni tuo 
maksuton koulukyyti tulee huomattavasti edullisemmaksi.” 
 
Toimivaltainen viranomainen: Sivistyslautakunta 
 
Vastaus: 
Sivistyslautakunta käsittelee koulukuljetusperiaatteet kokonaisuutena 
kuluvan vuoden aikana huomioiden yhdenvertaisuuden sekä huoltajan 
mahdollisuuden hankkia koulukuljetus omakustanteisesti liikennöitsijältä 
silloin kuin oppilas ei kuulu kunnan maksaman koulukuljetuksen piiriin.  
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 Eläkeliiton Kaustisen yhdistyksen aloite: 

"Maisema on mainos" Näin kirjoittiJouni Nikula Keskipohjanmaa -lehdessä. 
Millainen mainos on Kaustisen keskustan maisema täättä vieraitevile, 
ohiajaville ja täältä asuville ihmisille? Kaikki me varmaan haluaisimme, että 
maisemamme olisi kiinnostava, ihastusta ja elämyksiä herättävä. 
Valitettavasti tällaisia elämyksiä eijuuri Kaustisella voi saada. Tuntuu, että 
vuosivuodelta kotikylämme ympäristö ränsistyy ja teiden varret pusikoituvat 
ja monenlaiset suuret ja pienet ',rikkaruohot,, rehottavat tehden 
maisemasta epäsiistin, paikoin nryös liikennettä vaarantavan. 
Hävitettäväksi määrättyä kurtturuusua, jättipalsamia ja lupiineja on eri 
puolilla kirkonkylää. Vaarallisia kasveja löytyy myös vanhusten palvelutalon 
sisäpihaltal Huolimatta vastuutahosta, kunta on tässä toimijana tai 
toimeksiantajana ensi sijassa. Esimerkiksi kurtturuusu on hävitettävä 
kesäkuuhun 2020 mennessä! Kuntakeskuksessamme on myös useampi 
leikkipuisto, joiden yleisilmettä voisi kurrailla sanoilla epäsiisti,huonosti 
hoidettu, esim. pitkät nurmikot, jotka ovat mieluisaa elinaluetta punkeille. 
Leikkipuistoja ja yhteisiä alueita suunnitellessa tulee miettiä myös 
ikääntyvien kuntalaisten kuntoilumahdollisuuksia asuinalueilla ja 
lähiliikunta-alueilla. Keskustan teiden varsilla olevat kesäkukkaistutukset 
ovat jääneet todellakin vaatimattomiksi, eivätkä juuri ihastusta herätä. 
Kaustinen on kansanmusiikin ehdoton ykkönen - suosittu kotipaikkakunta, 
johon vuosittain kesäisin lapsemme ja lapsenlapsemme palaavat. He 
voisivat olla myös potentiaalisia paluumuuttajia. Kaustinen ansaitsisi hyvin 
hoidetun ympäristön. Asuinympäristö ja hoidettu maisema kertoo täällä 
asuvista thmisistä ja päätöksentekijöiden arvoista. Tällä hetkellä  
ympäristömme ei todellakaan ole ihastusta herättävää. Kunnassa toiminut 
ulkoilualueiden hoitaja sai paljon aikaiseksi hoitaessaan pusikoituneita 
puisto- ja asuinalueita. Tätä työtä tulisi ehdottomastijatkaa ja kehittää. 
Esitämme, että kunta ensi vuoden talousarviokäsittelyssä vastuuttaa ja 
varaa tarvittavat määrärahat aikaisempaa paremmin asuinympäristön 
kunnostustoimiin ja kuntakeskuksen viihtyvyyteen. 
 
Toimivaltainen viranomainen: tekninen lautakunta ja Ely-keskus 
 
Vastaus: 
Tekninen lautakunta 23.11.2021 § 127: ” Tekninen lautakunta on esittänyt 
kunnanhallitukselle investointiohjelmassa 50 000 € määrärahaa puistojen 
ja yleisten alueiden kehittämiseen, 30 000 € määrärahaa leikkipuistojen 
kehittämiseen sekä 100 000 € Kallion urheilualueen kehittämiseen. Lisäksi 
tekninen lautakunta on esittänyt vuoden 2022 käyttötalouteen pysyvää 
määrärahan lisäystä toisen vakituisen ulkoalueiden hoitajan 
palkkaamiseen. Tekninen lautakunta merkitsee aloitteen tiedokseen. 
Tekninen lautakunta on ryhtynyt tarvittaviin toimenpiteisiin 
talousarviokäsittelyn aikana.” 
 
Niina Kankkonen-Järvelän aloite: 
Lapseni käyvät Kaustisen Keskuskoulun vuosiluokkia 2 ja 5. Molemmilla 
luokilla on useita erilaisen tuen tarpeista oppilaita, -------------------------- 
Oppilaiden tuen toteutuminen on vaihtelevaa johtuen, siitä että koulussa ei 
ole tarpeeksi erityisopettajia ja avustajia. Opetustilanteet ovat haastavia 
opettajille ja oppilaille, kun tarvittavaa tukea ja apua ei saa tunneilla. 
Opettajan aika menee riitojen selvittelyyn ja luokan rauhoittamiseen eikä 
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oppiminen edisty. Esitän että Kaustisen kunta palkkaa lisää 
eritytyisopettajia ja avustajia oppilaiden tueksi niin että jokaisella on 
mahdollisuus opiskella omien taitojensa mukaan. 
 
(osa aloitteesta peitetty: Julkisuuslaki 24 § 25 kohta) 
 
Toimivaltainen viranomainen: Sivistyslautakunta 
 
Vastaus: 
Talousarvioon 2022 on varauduttu toisen pienryhmän perustamiseen juuri 
erityisen tuen tarpeen täyttämiseksi keskuskoululla.  
 
Valtuustoaloitteet: 
 
Jenna Alaspään aloite: 
”Kaustisen kunnan tulisi ottaa käyttöön Kuntarekryn palvelut käyttöön 
rekrytointiprosessissaan.” 
 
Toimivaltainen viranomainen: Kunnanhallitus 
 
Vastaus: 
Kuntarekry -ohjelma on hankittu hallintojohtajan viranhaltijapäätöksellä ja 
otettu käyttöön kesällä 2021. 
 
Keskustan valtuustoryhmän aloite: 
”Anonyymi rekrytointi käyttöön Kaustisella. Tasa-arvon parantaminen 
työnhaussa on asia, jota meidän on pyrittävä kohentamaan. Työnhakijan 
sukupuoli, etninen tausta, ikä, liikunnan rajoitteet ja muut toisarvoiset asiat, 
eivät saa vaikuttaa työntekijän valinnassa. Ratkaisevaa on oltava hakijan 
meriitit ja kyky tehdä työtä, ei mikään muu. Ominaisuuksien, joilla ei ole 
mitään tekemistä työn suorittamisen kanssa, ei tule vaikuttaa valintaan. 
Tämä on tärkeää tasa-arvon, työllisyyden ja talouden kannalta. Kun 
Kaustisen kunnalta haetaan työpaikkaa, hakemukseen tulee sisällyttää 
vain työtehtävään liittyvät merkitykselliset tiedot. Sellaisia kuin nimi, ikä, 
sukupuoli, kansalaisuus ja äidinkieli, ei tulisi kysyä, ellei se ole käytännön 
tai juridistien syiden vuoksi perusteltua. Kun jätetään ulkopuolelle muut 
kuin merkitykselliset ominaisuudet, voidaan torjua rakenteellista syrjintää ja 
tasa-arvo työnhaussa kohentuu. Edellisistä syistä Kaustisen keskustan 
valtuustoryhmä ehdottaa aloitteessaan: -Kaustisen kunta alkaa valmistella 
ohjeistusta anonyymiin rekrytointiin siirtymiseksi osastoittain 
mahdollisuuksien mukaan.” 
 
Toimivaltainen viranomainen: Kunnanhallitus 
 
Vastaus: 
Anonyymi rekrytointi Kuntarekryn lisäosana sekä koulutus tähän on 
hankittu syksyllä 2021, mutta sitä ei toimintona ole aikapulan vuoksi vielä 
otettu käyttöön. Eniten rekrytointeja tehdään sivistyspalveluissa. Samoin 
työn alla on sijaispankin hyödyntäminen, josta koulutus 30.3.2022 
erityisesti eniten sijaisia tarvitseville esihenkilöille. 
 
Keskustan valtuustoryhmän aloite: 
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”Kaustisella on upeat nuoret, innokkaat ja eteenpäin elämässä menevät, 
mutta jotain kuitenkin on tapahtunut vuosien varrella. Nuoren elämän 
kehitykseen tyypillistä on jengiytyminen, kuulua ryhmään. Kuitenkaan 
kaikenlainen ryhmäkäyttäytyminen ei ole ollut hyvää koulumaailmassa, 
jossa nuoren olisi tarkoitus saada opillisesti hyvät eväät elämään. 
Oppituntien häiriökäyttäytymisestä on tullut valtuutetuille monelta eri 
taholta palautetta siinä määrin, että Kaustisen Keskustan valtuustoryhmä 
on huolissaan opettajien jaksamisesta ja oppilaista, jotka haluavat 
keskittyä ja opiskella rauhallisessa tuntitilanteessa. Keskustan 
valtuustoryhmä näkee tärkeäksi perustaa työryhmä koulurauhan 
turvaamiseksi yläkouluun. Valtuustoryhmä esittää, että sivistyslautakunta 
nimeää työryhmän, jonka tehtävänä on perehtyä häiriökäyttäytymiseen ja 
luoda mahdollisuuksia rauhalliseen tuntityöskentelyyn. 
 
Toimivaltainen viranomainen: Sivistyslautakunta 
 
Vastaus: 
Sivistyslautakunta 13.4.2021 § 30: ” Sivistyslautakunta perustaa työryhmän 
ratkaisujen löytämiseksi yläkoulun tuntityöskentelyn rauhoittamiseksi. 
Työryhmään nimettiin keskuskoulujen rehtori Kaisu Koivisto, Keskuskoulun 
(7.-9) apulaisrehtori Jaana Jylhä-Laide, sivistysjohtaja-rehtori Mailis 
Tastula sekä sivistyslautakunnasta jäsen Pirkko Salo ja varajäsen Marika 
Saari. Työryhmä kutsuu tarvittaessa ryhmään lisää jäseniä 
asiantuntijoiksi.Työryhmän tehtävänä on esittää ensi lukuvuodeksi 
ratkaisuja sivistyslautakunnalle ja kunnanhallitukselle toukokuun loppuun 
mennessä. Lähiajan ratkaisuna sivistyslautakunta valtuuttaa rehtorin ja 
sivistysjohtaja-rehtorin palkkaamaan kevään ajaksi yläkouluun 1 - 3 
aikuista koulunkäyntiohjaajiksi sekä tuntityöskentelyn että 
välituntitilanteiden tueksi.” 
 
Kaustisen perussuomalaisten valtuustoryhmän aloite: 
”Voisiko villen pipo pystyttää jo toukokuun aikana että koulu voisi käyttää 
paikan vaikka päättäjäisiin ja myös kuntalaiset esim. näppärit ym koronan 
takia olisi turvallisempi olla ulkosalla .” 
 
Vastaus: 
Villen pipo pystytettiin kesällä 2021 jo toukokuussa ja pyritään jatkossakin 
pystyttämään se jo toukokuussa.  
 
SDP:n valtuustoryhmän aloite: 
”Kanttorilan tontti ollut käyttämättömänä jo useita vuosia. Paikalle 
suunnitellun "senioritalon" suunnittelu ollut myös pysähdykissä. Tarve on 
tunnistettu kuten myös Soitteen mahdollinen tarve kyseisestä kiinteistöstä. 
SDP:n ryhmä esittää että aloitetaan välittömästitoimenpiteet hankkeen 
eteenpäinviemiseksi. 
 
Toimivaltainen viranomainen: Kunnanhallitus 
 
Vastaus: 
Kunnanhallitus 7.2.2022 § 26: ” Kunnanhallitus 1. puoltaa MVH 
palveluasunnot Oy:n Pappilantien  Seniorivuokra-asumisen ja 
kotipalvelutilojen hanketta ja investointiavustushakemusta sekä Einontien 
kehitysvammaisille rakennttavaa uutta  kotia, jossa  on tilaa myös Soiten 
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nk. operaattoritiloille sekä valtuuttaa kunnanjohtajan allekirjoittamaan 
puoltoasiakirjat 2. hyväksyy Kaustisen kunnan ja  MVH  Palveluasunnot  
Oy:n välisen kauppakirjan ja esittää, että kunnanvaltuusto hyväksyy MVH 
palveluasunnot Oy:n välille  laaditun kauppakirjaluonnoksen 
allekirjoitettavaksi kauppakirjaksi liitteen mukaisena. Hyväksyttiin. 
Pöytäkirjaan merkittiin, että Tiina Forsblom MVH-Palveluasunnot  Oy:stä 
selvitti kunnanhallitukselle po. hanketta.” 
 
Kunnanvaltuusto 17.2.2022 § 7: ”Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen 
esityksen.” 
 
Keskustan valtuustoryhmän aloite: 
Koronavuosi on ollut rankka meille kaikille, myös nuoret ovat 
esimerkillisesti kantaneet oman vastuunsa epidemian varotoimissa. Meillä 
päättäjien on nyt syytä huomioida myös nuoret kuntalaisemme - kuunnella 
heidän tarpeitaan ja toiveitaan!  Nuoret ovat nostaneet esiin vahvan 
toiveen toimintapuiston skeittiparkkeineen rakennettavaksi Kaustiselle. 
Keskustan valtuustoryhmä pitää tärkeänä, että vastaamme heidän 
toiveisiinsa.  Valtuustoaloitteellamme haluamme käynnistää 
suunnittelutyön, jotta Kaustiselle rakennettaisiin nuorten toiveiden 
mukainen yhdessäolo ja toimintapuisto vapaa-ajan viettoon. Keskustan 
ryhmä pitää erittäin tärkeänä, että toimintapuiston suunnittelussa nuoria 
kuullaan aidosti ja heillä on vahva rooli myös silloin, kun toteutuksesta 
päätetään. 
 
Toimivaltainen viranomainen: Tekninen lautakunta ja kunnanhallitus 
 
Vastaus: 
Tekninen lautakunta 23.11.2021 § 131: Tekninen lautakunta perustaa 
toimintapuiston suunnitteluun työryhmän, johon kutsutaan seuraavat 
toimijat: Kunnanhallituksen edustaja, Sivistyslautakunnan edustaja, 
Tekninen johtaja, Sivistysjohtaja-rehtori, Teknisen lautakunnan 
puheenjohtaja, Nuorisovaltuuston edustaja, Alakoulun, yläkoulun sekä 
lukion oppilaskuntien edustaja, Soilcon Oy:n suunnittelija, Kaustisen 
Pohjan-Veikot ry:n edustaja, Edustaja alueen vanhempainyhdistyksistä, 
Työryhmän koollekutsujana toimii tekninen johtaja.Työryhmän lopputulos 
toimintapuiston rakentamisesta sisältöineen ja aikatauluineen sekä 
sijoituspaikkaehdoista tuodaan teknisen lautakunnan päätettäväksi 
30.6.2022 mennessä. 
 
Sivistyslautakunta 25.1.2022 § 4: ” Sivistyslautakunta nimeää 
edustajakseen toimintapuiston rakentamisen suunnitteluryhmään 
lautakunnan puheenjohtaja Katri Puumalan.” 
 
Kunnanhallitus valitsi 7.3.2022 kokouksessaan edustajikseen Johanna 
Kuuselan sekä varalle Annika Timosen. 
 
SDP:n valtuustoaloite: 
Kaustisen kunta on saanut tänä vuonna koronatukia 1 m€, minkä ansiosta 
kunnan talous jäi positiiviseksi jopa 1,7 tt€. Tämä näyttää ulospäin silti, että 
koronatukia on käytetty taseen paikkaamiseen, vaikka tuet on 
lähtökohtaisestitarkoitettu koronapandemiasta johtuvien rajoitusten 
aiheuftamien ongelmien hoitoon kunnassa. Samaan aikaan on herännyt 
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huoli päiväkotien ja koulujen työrauhasta, riittämättömistä sivistyspuolen 
resursseista ja opetushenkilöstön jaksamisesta. Työrauhatyöryhmä on jo 
tehnyt hyvän esityksen valtuustolle työrauhaa parantavista toimenpiteistä, 
mutta ne eivät ratkaise muita edellä mainittuja ongelmia, eivätkä koske 
varhaiskasvatusta. Opettajat tarvitsevat muun muassa lisää psyykkisiä ja 
konkreettisia työkaluja opetukseen. Sekä opettajat että johtohenkilökunta 
tarvitsevat lisäkoulutusta jaksaakseen paremmin koulun ja 
varhaiskasvatuksen arjessa. Lapset ja nuoret tarvilsevat lisää tukea 
oppimiseen ja psyykkiseen oireiluun. SDP:n valtuustoryhmä esittää, että 
koronatukia kohdennettaisiin enemmän sivistyspuolelle, jotta saataisiin 
kurottua kiinni koronapandemian ja opettajien lomautusten aiheuttamia 
ongelmia varhaiskasvatuksessa ja kouluissa. Konkreettisia toimenpiteitä 
tehtäessä suosittelemme kuuntelemaan opetushenkilöstöä, joka tietää 
parhaiten, millaisia toimenpiteitä varhaiskasvatuksessa ja kouluissa 
tarvitaan. 
 
Toimivaltainen viranomainen: Kunnanhallitus 
 
Vastaus: 
Kunnanhallitus ei ole käsitellyt asiaa. 
 
Jopo-luokan aloituksen ja uuden pienryhmän perustamiseen tehdyn 
talousarviovarauksen lisäksi työrauhaa ja työviihtytyyttä parannetaan 
hankkeiden kautta saatavin henkilöstökoulutuksin (esim alakoulun 
teemana positiivinen työssä jaksaminen, yläkoululla haastavan oppilaan 
kohtaaminen, oppilashuollon kehittämisen hanke).  
 
 
Tina Lindskogin valtuustoaloite: 
”Esitän että seuraava sotetoimikunta tekee tutkimuksen ja kyseilyn mitä 
meidän seniorit tarvitse ja haluaa esim minkälaisia asumisjärjestelyjä ym” 
 
Toimivaltainen viranomainen: Kunnanhallitus 
 
Vastaus: 
Kunnanhallitus ei ole käsitellyt asiaa. 
 
Asumispalvelutarpeista on aikoinaan tehty kysely, joka on osaltaan 
vaikuttanut Soiten ja MVH:n rakennushankkeeseen. Soite kertoo 
tehneensä tänä vuonna kyselyn 80 vuotta täyttäneille palvelutarpeista.  
 
Sdp:n ja vihreiden yhteinen valtuustoaloite: 
”Kaustisella on paljon lapsia, mikä on kunnan elinvoimaisuuden kannalta 
hyvä asia. Vuonna 2018 syntyneitä oli 45, vuonna 2019 36 ja vuonna 2020  
lasta. Laskelmat vuoden 2020-21 varhaiskasvatuksen tarvitsijoille on tehty 
oletuksella, että syntyvyys säilyy alle 40 lapsessa vuosittain ja syntyvyys 
laskee. Laskelmissa on hoidon piirissä olevien arvioitua määrää laskettu 
joka vuodelle, ja vuosille202l - 2022 arvio on vähentynyt jo77 % 
ikäryhmästä. Nyt kaksivuotisen esikoulun, subjektiivisen päivähoito-
oikeuden palauttamisen ja arvioitua suurempien ikäryhmien myötä 
varhaiskasvatuksessa on edelleen se tilanne, eftä tilat eivät riitä. 
Valtakunnallinen suuntaus on ollut ja tulee olemaan se, että ainakin 
kaikkiyli -vuotiaat olisivat jatkossa varhaiskasvatuksen piirissä, eikä 
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Kaustisella voida pitää laskennallisena määränä 80 % ikäluokasta. 
Kaustisella on valmistunut 2015 uusi päiväkoti, jossa on 6+1 ryhmää. 
Tämä ei riitä. SDP esitti valtuustolle päiväkodin rakentamisesta 
päätettäessä, että päiväkoti olisi suunniteltu lähtökohtaisesti 200 lapselle 
150 lapsen sijaan. Musiikkilukion suunnitteluprosessissa Vihreät esitti, että 
rakennukseen, olisi rakennettu muutamia lisätiloja, jotka olisivat 
mahdollistaneet tulevina vuosina, tilanteesta riippuen, käyttötarpeen 
muutokset tarpeen mukaan. Lisäksi on keskusteltu Kinon tilalle 
rakennettavasta päiväkodin lisäsiivestä. Tämän valtuustokauden aikana on 
keskusteltu usein siitä, että varhaiskasvatuksen tilat eivät riitä. Meillä on 
koko valtuustokauden ajan ollut tarve ottaa käyftöön erinäisiä kunnan tiloja 
varhaiskasvatusryhmien käyttöön. Omenapuun kiinteistö on hyvä ja 
perheiden puolesta pidetty. Strategisesti Kaustisen keskustassa on haluttu 
pitää "oppimisen kampus” tiiviinä ja mahdollistaa eri yksiköiden ja ryhmien 
välinen yhteistyö. Avoimen varhaiskasvatuksen tarpeen selvittämisen ja 
suunnittelun kannalta olisi myös tärkeää, että kunnassa olisijatkossa 
lisätiloja. lltapäiväkerhojen, 4H:n toiminnan, yläkoulun ryhmien ja 
keskuskoulun 1.6. ryhmien tarpeisiin ei varhaiskasvatuksen lisääntyneen 
tai ennallaan säilyneen tilanteen jälkeen riitä lisätiloja. Lapset, perheet ja 
työntekijät tarvitsevat pysyvyyttä ja ennalta-arvattavuutta. Esitämme, että 
Kaustisella lisätään oppimisen kampukselle lisätilaa, joko hankkimalla 
päiväkodin viereen tontille moduulirakennus taiesimerkiksihankkimalla 
vieressä oleva rivitalo kunnan omistukseen. Näiden rakennusten 
käyftötarkoitusta tulisi voida jatkossa muokata tarpeen mukaan 
varhaiskasvatuksen, perusopetuksen, muiden luokka-asteiden ja 
kerhotoiminnan tarpeisiin ja mikälitällaista tarvetta ei ole, rakennusta voisi 
käyttää kunnan vuokra-asuntoina.” 
 
Toimivaltainen viranomainen: Kunnanhallitus ja tekninen lautakunta 
 
Vastaus: 
Asiaa ei ole käsitelty toimielimissä. Sivistysjohtaja ja tekninen johtaja ovat 
aloittaneet asiasta valmistelevan keskustelun vaihtoehtojen 
kartoittamiseksi.  
 
Sami Mäkelän valtuustoaloite: 
”Valtio valta velvoittaa kuntia ja kaupunkeja julkisen sektorin päästö 
talkoisiin. Esitän että Kunnan kalusto siirtyy käyttärnään 100 % uusiutuvaa 
jätteestä ja tähteestä valmistettua My dieseliä. Tämä toimenpide ei vaadi 
kalustor hankintaa. Raaka-aineen valmistus tapahtuu rnm. Findest 
Proteinilla joka työllistää noin 15 henkilöä Kotikunnassamrne” 
 
Toimivaltainen viranomainen: Tekninen lautakunta 
 
Vastaus: 
Tekninen lautakunta 23.11.2021 § 129: ” Tekninen toimi siirtyy käyttämään 
mahdollisuuksien mukaan uusiutuvista lähteistä olevia 
liikennepolttonesteitä ottaen huomioon liikennepolttonesteiden 
kilpailutuksen lopputuloksen sekä etusijajärjestyksen.” 
 
Perussuomalaisten valtuustoaloite: 
”Kunnanhallitus päätti 2018 keväällä laittaa Markkulan kiinteistö 
huutokaupattavaksi. Mitään ei ole tapahtunut sen jälkeen. Ylläpito 
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kustannukset juoksevat pelkkä lämpö 50 000 – 60 000 euroa/vuosi. 
Esitämme että kunnanhallitus perustaa työryhmän missä kaikki kunnan 
puolueet ovat edustettuna (1 henkilö/puolue). Selvittävät Markkulan 
tulevaisuuden.Esim keliberin tarve vanhusten soluasuntoja ym ym.” 
 
Toimivaltainen viranomainen: Kunnanhallitus ja tekninen lautakunta 
 
Vastaus: 
Tekninen lautakunta on käsitellyt asiaa kokouksessaan 15.3.2022 ja 
esittää kunnanhallitukselle, esittää kunnanhallitukselle, että palvelukeskus 
myydään kokonaisuudessaan julkisella huutokaupalla. 
 
Perussuomalaisten valtuustoaloite: 
”Tämänhetkisen toimintamallin mukaan perhepäivähoidossa olevan lapsen 
hoitajan estyttyä, siirretään lapsi sinne missä on tilaa ja pahimmillaan tämä 
voi tarkoittaa sitä että esimerkiksi hoitajan sairastuessa 
perhepäivähoidossa oleva lapsi voi joutua olemaan joka päivä eri 
hoitopaikoissa. Esitämme että Kaustisen kunnan 
varhaiskasvatussuunnitelmaa kehitetään lapsilähtöisemmäksi ja 
perhepäivähoidossa olevien lasten varahoitoa aloitetaan suunittelemaan ja 
toteuttamaan jatkossa Pajalan päiväkotiin.” 
 
Toimivaltainen viranomainen: Sivistyslautakunta 
 
Vastaus: 
Sivistyslautakunta ei ole käsitellyt asiaa. 
 
Toimintaa kehitetty niin, että ennalta suunnitelluissa poissaoloissa 
perhepäivähoitajat voivat sopia itse varahoitopaikoista ja tiedottaa asiasta 
huoltajia. Yllättävissä poissaoloissa varahoito tarjotaan ensisijaisesti 
Pajalan päiväkodilla ja lyhyissä poissaoloissa perhepäivähoitajan omassa 
kodissa sijaisen toteuttamana.  
 
Sami Mäkelän valtuustoaloite: 
”Laskettelumäki keskustelu on somessa koskettanut useita Kaustilaisia 
enemmän tai vähemmän.Monet ulkopaikkakuntalaiset ovat päässeet 
näkemään millainen kunta meidän Kaustinen on.Heinäkuun alussa KH 
antoi kunnanjohtajalle tehtäväksi jatkaa neuvotteluja yrittäjien 
kanssa.Syyskuun loppuun mennessä asialle ei ollut tapahtunut 
mitään.Esitän että Seutukunnan yritysneuvoja yhdessä yrittäjien kanssa 
aloittavat julkisesti etsimään uutta yrittäjää missä myös kunta toimii apuna. 
Esim mainonnassa”. 
 
Toimivaltainen viranomainen: Kunnanhallitus 
 
Vastaus:  
Aloitteen mukainen idea on toimitettu yritysneuvojien tietoon. 
 
Perussuomalaisten valtuustoaloite: 
”Toivomme kiinteistöverokoroituksen tuoton kohdentamisesta 
verovelvollisiin. Esim. yksityisteiden avustusten korottaminen, sekä 
lumenaurauspalveluiden parantamiseen.” 
 



 
 Pöytäkirja 2/2022  34 

Kaustisen kunta 
Kunnanhallitus § 65 28.03.2022 
Kunnanvaltuusto § 18 05.05.2022 

Toimivaltainen viranomainen: Kunnanhallitus ja tekninen lautakunta 
 
Vastaus: 
Veronkorotus on tehty kattamaan rahoitustarvetta talousarvion 
laatimiseksi.   
 
SDP:n ja vihreiden valtuustoaloite: 
”Kaustisen väestörakenne on poikkeuksellinen muihin vastaaviin kuntiin 
verrattuna: suurin ikäryhmä on 7-vuotiaat, seuraavaksi suurin 10-vuotiaat 
ja kolmanneksi suurin 8-vuotiaat. Moni edellä mainittujen ikäryhmien 
edustajista käy säännöllisesti erilaisissa harrastuksissa, mutta osalla ei ole 
koulun jälkeen mitään paikkaa, jossa viettää aikaa kavereidensa kanssa. 
Tällä hetkellä koululaiset viettävät vapaa-aikaansa liiketilojen edustoilla, 
kun muutakaan paikkaa ei ole. Urheilutalon nuorisotilat ovat hyvät, mutta 
sen aukioloajat eivät riitä vastaamaan kasvavaan tarpeeseen. Muutaman 
vuoden sisällä nämä “suuret ikäluokat” tarvitsevat paikan, jossa viettää 
aikaa kavereidensa kanssa joka päivä koulun jälkeen ja iltaisin. Mitä 
lähempänä koulua tila on, sitä matalampi kynnys nuorilla on sinne mennä. 
Kaustisen sosialidemokraattien ja Vihreiden valtuustoryhmät esittävät, että 
kunta perustaa nuorisotilan, joka on avoinna joka arkipäivä. Nuorisotiloille 
tarvitaan myös ammattitaitoisia nuoriso-ohjaajia, kuten Urheilutalon 
nuortenilloissa on tälläkin hetkellä. Esitämme myös, että kunnassa 
kartoitetaan nuorisotiloiksi soveltuvia rakennuksia, kunnan tai yksityisen 
omistamia. Tilojen olisi hyvä olla sellaiset, ettei siellä järjestetä samaan 
aikaan muuta toimintaa, vaan tila olisi kokonaan nuorten käytössä.” 
 
Toimivaltainen viranomainen: Tekninen lautakunta ja sivistyslautakunta 
 
Vastaus: 
 
Tekninen johtaja, sivistysjohtaja ja Kaustisen Kehitys Oy:n toimitusjohtaja 
ovat kartoittaneet vapaita ja soveltuvia tiloja sekä niiden hintatasoa. 
Käyttäjien toiveeseen aukioloajoista voidaan vastata myös muuttamalla 
nykyisiä aukioloaikoja.  
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Arto Alpia 
 

Esitys Kunnanhallitus merkitsee aloitteiden johdosta tehdyt toimenpiteet 
tiedokseen ja saattaa ne tiedoksi kunnanvaltuustolle. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
__________ 

 
 
KVALT 05.05.2022 § 18    
129/00.01.06.00/2022    
    
    
Päätös Merkittiin tiedoksi. 

__________ 
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Kaustisen kunta 
Kunnanvaltuusto § 19 05.05.2022 

 
Valtuutettujen aloitteet 
 
KVALT 05.05.2022 § 19    
    
Valmistelija Valmistelija toimistosihteeri Annika Rauma puh. 050 4436 880 
 
 Hallintosäännön 14 luvun 115 §:n mukaan kokouskutsussa mainittujen 

asioiden käsittelyn jälkeen valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on oikeus tehdä 
kirjallisia aloitteita kunnan toimintaa ja hallintoa koskevissa asioissa. Aloite 
annetaan puheenjohtajalle. 

 
 Aloite on sitä enempää käsittelemättä lähetettävä kunnanhallituksen 

valmisteltavaksi. Valtuusto voi päättää, että aloitteessa tarkoitetun asian 
valmistelusta käydään lähetekeskustelu. 

 
 Kunnanhallituksen on vuosittain huhtikuun loppuun mennessä esitettävä 

valtuustolle luettelo valtuutettujen tekemistä ja kunnanhallitukselle 
lähetetyistä aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä 
ole lopullisesti käsitellyt. Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden 
johdosta on ryhdytty. Valtuusto voi todeta, mitkä aloitteista on käsitelty 
loppuun. 

  
Päätös Tiina Haukilahti jätti perussuomaisten ryhmäaloitteen, jossa esitettiin, että 

Kaustisen kunta aloittaisi vuosittaisen tavan muistaa omia työntekijöitään 
vapaavalintaisella päivä festivaalilipulla. 
 
Aloite on pöytäkirjan liitteenä. 
__________ 

 
Liitteet 
 Perussuomalaisten ryhmän valtuustoaloite kv 5.5.2022 
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Kaustisen kunta 
Kunnanvaltuusto § 20 05.05.2022 

 
Tiedoksi saatettavat asiat 
 
KVALT 05.05.2022 § 20    
      
    
    
Päätös Tiedoksi saatettavia asioita ei ollut. 

_________ 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 12, § 13, § 18, § 20 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta.
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 14, § 15, § 16, § 17, § 19 
 
VALITUSOSOITUS 
 

Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella. 
 
Valitusoikeus 

Päätökseen saa hakea muutosta: 
 
 se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen 

tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 
 

 kunnan jäsen. 
 
Valitusaika 

Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen 
tiedoksisaannista. 
 
Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan 
viimeisenä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä. 

 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta 
näytetä, seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä 
tavallista sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen 
päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä.  
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän 
päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä 
tietoverkossa. 

 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen 
päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai 
juhannusaatto tai arkilauantai, saa valituksen tehdä ensimmäisenä 
arkipäivänä sen jälkeen. 
 

Valitusperusteet 
  Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
 

 päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 
 päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
 päätös on muuten lainvastainen. 

 
Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen 
valitusajan päättymistä. 

 
Valitusviranomainen 

Kunnallisvalitus tehdään Vaasan hallinto-oikeudelle.  
 
Postiosoite: PL 204, 65101 VAASA 
Käyntiosoite: Korsholmanpuistikko 43, 4. krs 
Sähköpostiosoite: vaasa.hao(at)oikeus.fi 
Faksinumero:  029 56 42760 
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Puhelinnumero:  Kirjaamo 029 56 42780 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten 
asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

 
Valituksen muoto ja sisältö 
 

Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää 
vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 

Valituksessa on ilmoitettava: 

1. päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva 
päätös); 

2. miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia 
siihen vaaditaan tehtäväksi (vaatimukset); 

3. vaatimusten perustelut; 
4. mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva 

päätös ei kohdistu valittajaan. 

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos 
puhevaltaa käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän 
yhteystiedot on ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen 
vireillä ollessa ilmoitettava viipymättä hallintotuomioistuimelle. 

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu 
osoite, johon oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää 
(prosessiosoite). Mikäli valittaja on ilmoittanut enemmän kuin yhden 
prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, mihin ilmoitetuista 
osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat. 

Valitukseen on liitettävä: 

1. valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen; 
2. selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai 

muu selvitys valitusajan alkamisen ajankohdasta; 
3. asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä 

ole jo aikaisemmin toimitettu viranomaiselle. 

Oikeudenkäyntimaksu 
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen 
mukaan kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.  

  

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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Pöytäkirja 
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Kaustisen 
kunnanvirastosta. 
 
Postiosoite: PL 10, 69601 KAUSTINEN 
Käyntiosoite: Kappelintie 13, 69600 KAUSTINEN 
Sähköpostiosoite: kaustisen.kunta(at)kaustinen.fi 
Puhelinnumero: neuvonta 040 652 7692 
 
Kunnanviraston aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 8.00 – 
15.00. 
 
Pöytäkirja on 10.5.2022 viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon. 
 
Asianosaiselle lähetettävään valitusosoitukseen merkitään 
lähettämispäivä: 
 
Päätös on annettu asianosaiselle tiedoksi sähköpostilla, joka on lähetetty 
10.5.2022.


